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بسته تشویقى براى اصفهانى ها تا 20 اسفند
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داستان «مدرسه قصه هاى مجید»داستان «مدرسه قصه هاى مجید»
 به سر مى رسد؟ به سر مى رسد؟
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فرصت مغتنم مدیریت شهرى به منظور  صدور پروانه ساخت و ساز 

شمسایی: حس مربیگری 
اشکم را در آورد

سرمربى تیم ملى فوتسال کشــورمان در رابطه با حضورش در 
برنامه تلویزیونى همزمان با دیدار ایران مقابل ســوریه تصریح 
کرد: چیزى که باعث شد آن شب بغضم بگیرد و گریه کنم این 

بود که من خودم سکاندار تیم ملى...

۲۲
در صفحه در صفحه ۷۷ بخوانید بخوانید

در صفحه در صفحه ۷۷ بخوانید بخوانید

مبادله تجربیات 

غذایی؛ از اصفهان 

تا مسکو

حواستان به 

هتل های فرسوده 

هم باشد!

دستمزد چقدر از تورم عقب می ماند؟ عوارض نوسازی سال جاری در اصفهان نصف شدجهان نما بهترین لپ تاپ های بازار ایران در ۲۰۲۴استان شاید درباره مصرف نمک ندانید...تکنولوژی سلامت

نویدکیا بر سر نویدکیا بر سر 
خدابنده لو کوتاه 
نمی آید!نمی آید!

امامامام جمعهجمعه اصفهاناصفهان تاکیدتاکید کرد؛کرد؛

انتخابات در حفظآبرویافراد
ضروریاتاست از

گذری بر وضعیت این روزهای 

داروخانه های سطح شهر اصفهان

۶

۳

ب ل

سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی مبارک باد

پیشخوان داروخانه پر شده از نسخه هایى که یا یکى یا دو 
قلم از داروها را ندارند. مردى که مستأصل شده مى گوید 
همه جا رفته و دارویش را پیدا نکرده. آن طور که از قیافه 

مرد پیداست دارویى ضرورى اســت و در رابطه با یک 
بیمارى خاص اســت. داروخانه دار با طمأنینه مى گوید: 

«نداریم»...

خخخخ

۳

ی ز ور ن ر پی رویشر و ر ج

مدیر شعب بانک کشاورزى استان اصفهان با تبریک 
فرارســیدن دهه مبارك فجر به عملکرد سه ساله  در 
دولت سیزدهم اشاره کرد و گفت: طى سه سال گذشته 
این مدیریت در پرداخت تسهیلات، در مجموع موفق 
به پرداخت 188 هزار و 800 فقره تســهیلات جارى و 
سرمایه اى به مبلغ 226 میلیون و 879 هزار و 383 ریال 
شده که رشــد قابل ملاحظه اى نسبت به مدت مشابه 

قبل داشته است. 
به گزارش اصفهــان امروز، رضا جمشــیدیان درباره 
پرداخت تسهیلات این بانک، اظهارنمود: این تسهیلات 
در قالب بند الــف تبصره 18، صندوق توســعه ملى، 
مکانیزاسیون، بهسازى و نوسازى مسکن، مردمى سازى 
یارانه ها، ســرمایه در گردش محصولات زراعى، بذور 
گواهى شده، کمک هاى فنى و اعتبارى، قرض الحسنه 
ازدواج، قرض الحسنه فرزند آورى، تبصره 16-کمیته 
امداد امام خمینى (ره)، تبصره 16-بهزیستى، مصوبات 
سفر ریاست جمهورى و سرمایه در گردش واحدهاى 

تولیدى پرداخت شده است. 
او با بیان اینکه رســالت اصلى و تعریف شــده بانک 
کشاورزى به عنوان یک بانک تخصصى، تامین مالى 
بخش کشاورزى بوده و این بانک بازوى اجرائى دولت 
در تحقــق حمایت هــاى مالى از بخش کشــاورزى 
محسوب مى شــود، گفت: با مساعدت دولت نسبت به 
بخش کشاورزى و فعالان این عرصه، این بانک و به تبع 
آن مدیریت شعب استان اصفهان در انجام این رسالت 

ارزشمند عملکرد قابل دفاعى ارائه کرده اند. 
مدیر شعب بانک کشاورزى استان اصفهان افزود: در 
پرداخت تسهیلات طرح مردمى سازى و توزیع عادلانه 
یارانه ها، این مدیریت با پرداخت 7203 فقره و بالغ بر 
13،862 میلیارد ریال تسهیلات در سال 1401 با کسب 
رتبه اول کشــورى، در عبور از مقطع بحرانى حذف ارز 
نرخ ترجیحى پشتیبان اصلى فعالین زیربخش دامدارى 

استان بوده است.  

او اضافه کرد: این مدیریت در پرداخت تســهیلات بند 
(الف) تبصره 18 ســال 1400 با پرداخــت 172 فقره 
تسهیلات به مبلغ مجموع 4،955 میلیون ریال (حدود 
109 درصد سهمیه تخصیصى) در ردیف رتبه هاى اول 

کشور در پرداخت تسهیلات این بند قرار گرفت. 
جمشــیدیان اظهار کــرد: این مدیریــت در پرداخت 
تسهیلات اشــتغالزایى نهادهاى حمایتى از عملکرد 
درخشانى در ســال گذشــته برخوردار بوده و بیش از 
98 درصد اعتبار کمیته امداد و بیش از 88 درصد اعتبار 
بهزیســتى را پرداخت نمود و در رتبــه اول پرداخت 
تسهیلات اشتغالزائى کمیته امداد در بین سیستم بانکى 

استان قرار گرفته است. 
او ادامه داد: در پرداخت تســهیلات مکانیزاسیون نیز 
این مدیریت بــا پرداخت 1397 فقره تســهیلات در 
مجموع به مبلغ 2 میلیــون 77 هزار و 947 ریال نقش 
موثر و تعیین کننده اى در تحقق سیاســت هاى وزارت 
جهاد کشــاورزى در ارتقا ضریب مکانیزاسیون بخش 

کشاورزى در استان داشته است. 
مدیر شعب بانک کشاورزى استان اصفهان با اشاره به 
اینکه پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهاى 
تولیدکننده بذر گواهى شده استان که در مقاطعى با نرخ 

ســود ترجیحى 15 درصد پرداخت مى شد، تاکید کرد: 
این تسهیلات نقش اساسى در افزایش بهره ورى تولید 
محصولات زراعى و ارتقا کمــى وکیفى محصولات 

تولیدى در سطح استان داشته است. 
او ادامه داد: در بخش تســهیلات مصوب سفر رئیس 
جمهور به اصفهان این مدیریت طى دو ســال گذشته 
با پرداخــت 364 فقره تســهیلات بــه مبلغ مجموع 
16،655،604 میلیون ریال نهایت تلاش را در تحقق 

اهداف سفر و عملى کردن مصوبات داشته است. 
جمشــیدیان با بیــان اینکــه در بخش تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج جوانــان و قــرض الحســنه 
فرزنــدآورى این مدیریــت با پرداخــت 8104 فقره 
تســهیلات به مبلغ مجموع 8،250،300 میلیون ریال 
گام موثرى در راســتاى اهداف طرح جوانى جمعیت و 
قوانین موضوعه برداشته اســت، تصریح کرد: ایفاى 
نقش این بانک با توجه به گســتردگى شعب و وجود 
شعب روستائى باعث تسهیل بیشــتر در برخوردارى 
قشر روستائى و عشــایرى از این تسهیلات، از اهمیت 

مضاعف و دوچندان برخوردار بوده است. 
او اضافه کــرد: ایفاى نقــش این بانک بــا توجه به 
گستردگى شــعب و وجود شعب روســتائى که باعث 
تسهیل بیشتر در برخوردارى قشر روستائى و عشایرى 
از این تسهیلات شــده، از اهمیت مضاعف و دوچندان 

برخوردار بوده است . 
مدیر شعب بانک کشاورزى استان اصفهان خاطرنشان 
کرد: پرداخت 153712 فقره تســهیلات ســرمایه در 
گردش به مبلغ مجموع 150،207،165 میلیون ریال 
طى سه سال گذشته به واحدهاى کوچک و بزرگ فعال 
در زیربخش هاى زراعت، باغدارى، دام و طیور وآبزیان 
و صنایع تبدیلى و تکمیلى در سطح استان گام بزرگى 
در حمایت از اشــتغال پایدار و حفظ و افزایش تولیدات 
محصولات مختلف کشاورزى و حرکت در مسیر توسعه 

پایدار در سطح استان محسوب مى شود.

کارنامه درخشان
بانک کشاورزی استان اصفهان در دولت سیزدهم 
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گمانه زنى  درباره ماشین
 برقى جمع و جور ایران خودرو 

تغییر زمان واریز یارانه
 به معناى قطع آن نیست

خبرخوان
استخدام گونى به دوش ها!

روزیاتو |مدیرعامــل ســازمان مدیریت 
پسماند شهر تهران از اســتخدام زباله گرد ها با 
حقوق 12/5 تــا 15 میلیون تومــان خبر داده و 
مى گوید ظرفیت استخدام 5000 گونى به دوش 
ایرانى را داریم. رضا محمدى مى گوید: افرادى 
که مافیاى زباله گردى هســتند کودکان کار را 
استثمار کرده و کارگران ارزان قیمت که بیشتر 
هم اتباع هستند را تحت پوشش مى گیرند. آن ها 
زباله ها را جمع مى کنند و به ازاى هر گونى پول 
دریافت مى کنند و یا در برخى موارد زباله گرد ها با 
وانت در حال جمع آورى هستند. براى هر گونى 
زباله 50 تا 100 هزار تومان به فرد زباله گرد داده 
مى شــود.  محمدى مى گوید: همه زباله گرد ها 
را اســتخدام مى کنیم و براى پیمانکار هم الزام 
گذاشــته ایم که باید از نیروى انســانى ایرانى با 
حقوق طرح طبقه بندى مشاغل بین 12 و نیم تا 15
میلیون تومان با 8 ساعت کار به این افراد حقوق 
پرداخت کند. براســاس آمار غیررسمى حدود 4

هزار و 200 تا 4 هــزار و 700 زباله گرد در تهران 
داریم و ما اعلام مى کنیم که توانایى استخدام 5

هزار زباله گرد با حقوق طرح طبقه بندى استخدام 
مى کنیم.

درآمد از آزمون استخدامى!
برترین ها |روزنامه خراســان محاســبه 
کرده که بابت برگــزارى آزمون اســتخدامى 
آمــوزش و پــرورش نزدیک بــه 400 میلیارد 
تومان از داوطلبان براى ثبت نام دریافت شــده 
است! به گزارش خراسان، در آزمون استخدامى 
آموزش و پرورش 1403 به مبلغ 378 هزار تومان 
بود. با یک محاسبه ساده، مشخص مى شود که 
این مجموعه بابت برگزارى این آزمون، نزدیک 
به 400 میلیارد تومان از داوطلبان براى ثبت نام 

دریافت کرده است.

 رمان مشهور سریال 
مى شود

فیلم نیوز| نرگــس آبیــار  کارگردان  
«بامدادخمار» شــد. نرگس آبیار که نخســتین 
ســریالش را براســاس رمان سووشون ساخته، 
در دومین تجربــه کارگردانى اش در این عرصه 
رمان بامداد خمار را به تصویر مى کشــد. پیش 
از نرگس آبیار، این ســریال به کارگردانى امیر 
حسین عسگرى وارد مرحله تصویر بردارى شده 
بود که این کارگردان به دلایلــى از پروژه کنار 

گذاشته شد.

تنها استان مصون
 از فرو نشست 

در حال حاضر پدیده فرو نشست  تسنیم |
در همه استان هاى کشور در حال افزایش است. 
على  بیت اللهى عضو هیئت عملى مرکز تحقیقات 
راه  وشهرسازى گفت: آمار جهانى نشان مى دهد 
که حدود 3 تا 5 درصد از کل پهنه هاى فرونشستى 
زمین داراى نرخ بالاى 10 ســانتى متر در سال 
هستند. این در حالى است که در چندین استان 
کشــور ما و در چندین پهنه از گستره استان ها، 
نرخ فرونشست زمین بالاى 10 سانتى متر درسال 
است. وى ادامه داد: در استان هاى کرمان، البرز، 
تهران، گلســتان، قم و همدان نرخ فرونشست 
زمین در یک یا چند پهنه بالاى 20 ســانتى متر 
در سال است. همچنین در استان هاى آذربایجان 
شرقى، فارس، قزوین، سمنان، خراسان رضوى 
و اصفهان نرخ فرونشســت زمین در یک یا چند 
پهنه بین 15 تا 20 ســانتى متر در ســال است. 
بیت اللهى خاطرنشــان کرد: آخرین تحقیقات و 
بررســى هاى میدانى حاکى از این است که تنها 
استان گیلان از این تهدید مصون مانده اما بعید 
نیست که با توجه به برداشت بى رویه از آب هاى 
زیرزمینى در این استان و مهاجرت هاى اقلیمى 
که به گیلان انجام شــده، به زودى فرونشست 
گریبانگیــر این اســتان شــمالى کشــورمان

 بشود.

بر اســاس آخرین اخبار منتشــر شده از ســوى ایران 
خودرو، به نظر مى رســد در اواخر بهمن ماه سال جارى 
شاهد رونمایى از یک ماشین برقى جمع و جور توسط 
ایران خودرو باشیم.ماشــین برقى جمــع و جور ایران 
خودرو سومین خودرو الکتریکى خواهد بود که از سوى 
ایران خودرو معرفى مى شود. هنوز اطلاعات دقیقى از 
مشــخصات و پلتفرم این محصول در دسترس نیست 
و نمى تــوان اظهار نظر کرد که آیــا ایران خودرویى ها 
توانســته اند یک موتور برقى ســایز کوچک را براى 
میکروکار جدید طراحى کنند یا این خودرو قرار است به 

موتورهاى برقى وارد شده از چین مجهز شود.

به نظر مى رســد وزارت صمت برنامه گسترده اى براى 
ایجاد زیرســاخت هاى لازم براى فعالیت خودروهاى 
الکتریکــى در دارد. همین موضوع ســبب شــده تا 
ایران خودرو هم به فکر ســاخت یک نمونه داخلى از 

خودروهاى برقى باشد. 
البته ایران خودرو براى اولین تجربه اش چندان خود را 
به زحمت نینداخته و قصد دارد تنها با تغییر موتور تارا و 
رى را، دو محصول الکتریکى جدید به نام هاى تارا برقى 
و رى را برقى را راهى بازار کند. البته ایران خودرو قصد 
دارد یک میکروکار جدید را هم تولید کند و احتمالا در 
تاریخ 24 بهمن از پروژه جدید خود رونمایى خواهد کرد. 

ســخنگوى ســتاد هدفمندى یارانه گفت: تغییر زمان 
بندى واریز یارانه براى نظم بخشــى بهتر انجام شده و 

هیچ ارتباطى به قطع یارانه نقدى یارانه بگیران ندارد.
طیبه حســینى گفت: بنابر برنامه ریزى صورت گرفته، 
مســتمرى افراد کمیته امداد و بهزیســتى که از محل 
هدفمندى یارانه ها پرداخت مى شود، بیستم هرماه به 
حساب افراد واریز مى شود. به گفته او، طبق جدول 25
هرماه دهک هاى اول تا سوم و 30 هرماه دهک هاى 

چهارم تا نهم یارانه نقدى خود را دریافت مى کنند. 
حســینى ادامه داد: تغییر زمان بندى واریز یارانه هیچ 
ارتباطى به قطع یارانه نــدارد و علت این کار تنها براى 

نظم بخشى بهتر است.
سخنگوى ســتاد هدفمندى یارانه افزود: حذف یارانه 
برمبناى دهک بندى وزارت رفاه صــورت مى گیرد و 
خبرى که درباره تغییر زمان واریز یارانه نقدى در رسانه 

ها منتشر شد، هیچ ارتباطى به این موضوع ندارد.
به گفته او، وزارت رفاه رقم تشویقى فجرانه به مناسبت 
دهه فجر در قالب کالابرگ براى دهــک هاى اول تا 

هفتم در نظر گرفته است.
حســینى گفت: همه یارانه بگیران قبل از واریز یارانه 
مى توانند زودتــر از موعد در قالب کالابــرگ تمام یا 

قسمتى از یارانه خود را خرید کنند.

آرمان کیانى
21 نفر از فعالان صنایع غذایى اســتان هاى اصفهان، 
تهران و خراسان رضوى در قالب 13 شرکت در بزرگترین 
نمایشگاه بین المللى مواد غذایى و نوشیدنى هاى روسیه 
با برند 2024Prodexpo شرکت کردند. این شرکت ها 
به همت شرکت نمایشگاه بین المللى استان اصفهان به 

این نمایشگاه اعزام شدند.
این براى دومین ســال متوالى بود که شرکت نمایشگاه 
بین المللى اســتان اصفهان، هیات تخصصى تجارى 
متشکل از فعالان صنایع غذایى استان و کشور را براى 
بازدید از نمایشگاه روســیه و انجام مذاکرات تجارى به 

مسکو اعزام کرد.

Prodexpo اهمیت نمایشگاه  
نمایشگاه صنایع خوراکى مســکو بزرگترین نمایشگاه 
ســالانه تخصصى حوزه مواد غذایى در روسیه و شرق 
اروپاست. این نمایشگاه به مدت بیش از 20 سال است 
که با حمایت وزارت کشــاورزى و اتاق بازرگانى روسیه 
پیشرفت و توســعه صنعت داخلى مواد غذایى روسیه را 
تضمین کرده و از زمان تاسیس خود تا کنون نقش مهمى 
را در تشــویق و پیش بردن صنایع غذایى روسیه بازى 

کرده است. 
هدف از برگزارى این نمایشــگاه مواد غذایى، برگزارى 
رویدادى تخصصى در زمینــه صنایع غذایى و در پى آن 
پیشرفت و توسعه صنایع غذایى روسیه است. این رویداد 
زمینه رقابت سالم میان شرکت ها و ایجاد روابط تجارى 
بین المللى جدید را براى شرکت کنندگان فراهم مى کند. 
با توجه به استقبال زیاد شرکت ها از این نمایشگاه، این 

هدف تا حد زیادى محقق شده است.
در این نمایشگاه موضوعات مختلف در حوزه مواد غذایى 
از جمله گوشــت و فرآورده هاى گوشتى، گوشت هاى 
پخته شده، مرغ، تخم مرغ، شیر و فرآورده هاى لبنى، پنیر، 

بســتنى خواروبار، غلات، ماکارونى، ادویه جات، سبزى 
هاى آشــپزى چربى هاى گیاهى آب میوه، آب معدنى، 
نوشابه مواد غذایى منجمد، غذاهاى نیمه آماده و آماده 
شــیرینى، تنقلات، آجیل، میوه هاى خشک، نان مواد 
اولیه صنعت شیرینى پزى چاى، قهوه ماهى و غذاهاى 
دریایى انواع کنســرو، سس، ســس گوجه فرنگى هنر 
آشــپزى، محصولاتى براى رستوران ها پلمپ، طراحى 

بسته بندى و فرآورى نوشیدنى ها سبزیجات، میوه، قارچ 
غذاى حیوانات خانگى عسل و فرآورده هاى زنبورعسل 

در معرض دید بازدیدکنندگان قرارمى گیرد.

  برنامه هاى هیات اعزامى از ایران در نمایشگاه
2024Prodexpo  امســال در روز 16 بهمن 1402 با 

حضور مقامات بخش دولتى و خصوصى کشــورهاى 

مختلف، غرفه داران بیش از 30 کشور جهان و هیات هاى 
تجارى تخصصى از ایران در مرکز نمایشگاههاى بین 

المللى مسکو Expocenter افتتاح شد.  
در این مراسم که جلالى ســفیر ایران در روسیه، رایزن 
بازرگانى و اقتصادى کشورمان و هیات تجارى تخصصى 
اعزامى از سوى شرکت نمایشــگاه اصفهان نیز حضور 
داشــتند رئیس مرکز نمایشگاهى مســکو، نمایندگان 
مجلس دوما و معاون وزیر کشــاورزى روســیه به ایراد 

سخنرانى پرداختند. 
آشنایى با آخرین پیشرفت هاى صورت گرفته در صنعت 
غذا، شــناخت نیازهاى روبه رشد و سلایق مختلف بازار 
مصــرف جهان، کمک به ارتقا ســطح کمــى و کیفى 
محصولات و خدمات و ایجاد و گسترش روابط تجارى 
در عرصه بین المللى از جمله اهداف مدنظر براى هیات 
تجارى مزبورتعیین شده بود. همچنین جلساتى با عوامل 
سفارت ایران در مسکو، جلسات تجارى در خلال برگزارى 
نمایشگاه و بازدید از بزرگترین مرکز دائمى واردات و توزیع 
مواد غذایى روسیه از دیگر برنامه هایى بود که براى هیات 

تجارى ایرانى مدنظرقرار گرفت. 

  مذاکرات نمایشگاهى در روسیه
در حاشیه بازدید از بزرگترین نمایشگاه بین المللى مواد 
غذایى و نوشیدنى روسیه2024Prodexpo مذاکراتى 
با مرکز نمایشگاهى مسکو و برگزارکننده نمایشگاه مواد 
غذایى سنت پترزبورگ روســیه صورت گرفت. در این 
مذاکرات که نماینده شرکت نمایشگاه بین المللى استان 
اصفهان هم حضور داشت پیرامون توسعه همکارى هاى 
نمایشگاهى، اعزام و پذیرش هیات هاى تجارى، تسهیل 
حضور شــرکت هاى ایرانى در نمایشگاههاى مسکو، 
تبادل اطلاعات و تجربیات و ســازماندهى پاویون ملى 
ایران در نمایشــگاههاى منتخب روسیه در سال 2024

میلادى  بحث و گفتگو شد.  

شرکت نمایشگاه استان، 21 فعال صنایع غذایى را به بزرگ ترین نمایشگاه مواد غذایى شرق اروپا اعزام کرد 

مبادله تجربیات غذایى؛ از اصفهان تا مسکو دستمزد چقدر از تورم
 عقب مى ماند؟

روزنامه جام جم |ایــن روزهــا، آخرین 
اخبارى که از حداقل حقوق کارگران در سال 1403

به گوش مى رســد، افزایش 20درصدى حقوق و 
دستمزد براى کارگران مشــمول قانون کار است. 
اگرچه تورم یکى از فاکتورهاى مهم تعیین دستمزد 
اســت اما معمولا نماینده کارفرمایان و نمایندگان 
دولت در جلسه شوراى عالى کار با افزایش دستمزد 
کارگران به اندازه تورم مخالفت کرده و نرخ دستمزد 
کارگران در هر ســال کمتر از تورم تعیین مى شود. 
پیش بینى ها براى سال آینده تورم کمتر از 20 درصد 
است؛ از آنجا  که تعیین دستمزد در سال جارى هم 
بر مبناى وعده هایى ماننــد کاهش تورم و افزایش 
پله اى دستمزد کارگران در میانه سال تعیین شد اما 
خبرى از ترمیم دستمزد تا پایان سال نشد، این بار 
نمایندگان کارگرى زیر بار وعده هاى نسیه نخواهند 
رفت. در همین راســتا على بابایى کارنامى، رئیس 
فراکسیون کارگرى مجلس گفت: به وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعى این تذکــر را مى دهم که در 
شــوراى عالى کار حداقل افزایش مزد کارگران را 
در کف 40 درصد در نظر بگیرنــد و نگران بخش 

مالى نباشند!

تغییر چهره احمدى نژاد! 
غییر چهره ظاهرى محمود احمدى  برترین ها|
نژاد خبرساز شده است. تصاویر تغییر چهره احمدى 
نژاد در حالى حاشــیه ساز شــده که یکى از چهره 
هاى نزدیک بــه احمدى نژاد، دلیــل کبودى زیر 
چشــم احمدى نژاد را عمل پلک چشم اعلام کرد. 
عکســى از تغییر چهره محمود احمدى نژاد قبل و 
پس از عمل هاى زیبایى وایرال شد. در این تصاویر 
حذف چین و چروك هاى صورت او نیز مورد توجه 

قرار گرفته است!

مقایسه معنادار اجاره بها 
در کانادا و ایران

روزنامه دنیاى اقتصاد |شتاب افزایش 
اجاره بهاى مســکن در کانادا از ایران بیشتر شده 
است.  به این معنا که اگر تورم اجاره در کشورمان از 
20 درصد سال هاى قبل از 96 به 50 درصد رسیده 
(نرخ، 2 برابر شــده)، همین تــورم در کانادا از زیر 
2 درصد ســال هاى اخیر به بالاى 8 درصد رسیده 
اســت. اما به رغم آنکه تغییرات تورم اجاره کانادا 
شدیدتر از کشــورمان بوده، اما «وزن اجاره بها در 
ســبد درآمد و هزینه خانوارها» نصف ایران است و 
به اصطلاح،  کانادایى ها هنوز توان لازم براى اجاره 
پرداخت کردن را دارند.  در کانــادا، 40 درصد و  در 
آمریکا حدود 35 درصــد از درآمد ماهانه فرد براى 
اجاره مســکن مى رود در حالیکه در ایران نزدیک 
به 80 درصــد یک حقوق متوســط را هزینه اجاره 
مى بلعد. در ایران رشــد واقعى دستمزدها در سال 
جارى 12 درصد کمتر از سال 96 است و این افت 
ارزش واقعى درآمد ماهانه در برابر رشــد واقعى 6
برابرى اجاره بها، یعنى «ناتوانى بزرگ مستاجرها در

 پرداخت».

مزایده غارعلیصدر 
سینما پرس |مدیرکل میــراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى اســتان همدان اعلام 
کرد: جلســات انجام مزایــده غارعلیصدر در حال 
برگزارى اســت. محســن معصوم علیزاده اظهار 
کرد: غارعلیصدر در ســال 99 به مدت سه سال به 
شرکت ســیاحتى علیصدر واگذار و سال گذشته به 
مدت یک سال تمدید شــد و جلسات انجام مزایده 
غار در حال برگزارى است و کار کارشناسى انجام و 
به زودى مزایده انجام مى گیرد و مشخص خواهد شد 
که به چه شرکتى واگذار مى شود و فرآیند قانونیش 
طى خواهد شد. غارعلى صدر داراى طولانى ترین 
مســیر قایقرانى درون غار در جهان است. این غار 
در ارتفاعات سارى قیه نزدیک روستاى على صدر 
شهرســتان کبودراهنگ در اســتان همدان واقع 

شده است. 

خورشید کیایى
پرونده استاندارد سازى هتل هاى کشور طى سال هاى اخیر همیشه باز بوده 
است. درواقع موضوع استاندارد ســازى همواره یکى از تلاش هاى صنعت 
گردشگرى بوده؛ اینکه از متدهاى متنوع براى بهره گیرى از آخرین تکنولوژى 
ها استفاده شود تا از این طریق در جذب گردشگران بیشترى موفق تر عمل 

شود و یا اینکه هتل ها به ذوق و سلیقه گردشگران نزدیک شوند.
موضوعى که در کشور ما نیز یکى از مسائل مهم و از دغدغه هاى همیشگى 
فعالان صنعت گردشــگرى بوده و پرداختن به این مقوله باعث شــده که 
اکنون 70 درصد از هتل هاى ایران اســتاندارد باشند و تنها 30 درصد از آنها 

استانداردهاى لازم را نداشته باشند.
به گفته کارشناسان این میزان از هتل هاى غیراستاندارد نیز عدد کمى نیست 
و باید بر اساس ضوابطى معین و دقیق گام هاى مؤثرى در استانداردسازى 

هتل ها برداشته شود.
اینکه چرا بخشى از هتل هاى کشور استانداردســازى نشده به چند عامل 
ازجمله تغییرات مدیریتى، شفاف نبودن اصول و معیارهاى استاندارد سازى 
و ناهماهنگى دولت با تشکل ها و صنوف هتل دارى بازمى گردد عواملى که 

باعث شده 30 درصد از هتل هاى کشور همچنان عقیم و نارس باقى بمانند.

در این رابطه رئیس جامعه هتلداران کشور، به عنوان فردى که از نزدیک با 
این مقوله آشنا است، گفته: تعدادى از هتل ها فرسوده بوده و به تغییر کاربرى 
نیاز دارند اما ازلحاظ قوانین و مقررات اجازه ندارند این کار را انجام دهند. ما 
به مسئولان وزارت میراث فرهنگى گفته ایم که به جاى این کار، اجازه دهند 
هتل هاى فرسوده تغییر کاربرى داشته و سرمایه گذار در جاى دیگرى مرکز 

اقامتى جدید بسازد.
جمشید حمزه زاده، نســبت به پلمب هتل ها نیز گلایه کرده و این موضوع 
را یکى از چالش هاى هتلداران دانســته و اظهار تأســف کرده که شرایط 
گردشگرى و هتلدارى در ایران خوب نیست و هتلداران به شدت آسیب دیده اند 
و باوجوداینکه بیشتر هتل هاى کشور ایمن هستند و به همین دلیل توانستند 

گواهى استاندارد بگیرند.
گواهى کیفیت هتل ها سه ساله اســت و باید هرچند سال یک بار بازنگرى 
شــوند این در حالى اســت که در حال حاضر مطالعات نیازسنجى در حوزه 
گردشگرى انجام نمى شود و ســرمایه گذار نمى داند کجا باید هتل بسازد و 

کجا اشباع شده است.
در همین رابطه سید حسن سیادتیان، عضو هیأت مدیره هتلداران کشور نیز 
با انتقاد از پلمپ هتل ها به دلیل مشکلات جزیى عنوان کرده: اگر مشکلى 

دریکى از بخش هاى هتل نظیر کافى شاپ یا رستوران به وجود آمده است باید 
آن بخش از هتل پلمب شود اما امروز شاهد پلمب کل هتل هستیم.

هرچند طبق آمارها میزان گردشگران خارجى به کشور افزایش یافته است 
اما نسبت به هزینه هایى که آنها دارند، فاصله داریم و باید در این زمینه بیشتر 

کارکنیم.
چندى پیش بود که رئیــس پارك ملى علوم و فناورى هــاى نرم و صنایع 
فرهنگى جهاددانشــگاهى نیز با تأکید بر اینکه استانداردســازى، یکى از 
ضعف هاى ما درزمینه توسعه گردشگرى اســت بیان کرد: در حال حاضر 
محصولات گردشگرى ایران در رقابت با کشورهاى دیگر استاندارد سازى 
قابل قبولى ندارد. ما براى رشــد و توسعه گردشــگرى چاره اى جز انجام 
استانداردســازى نداریم در غیر این صورت این آشــفتگى در بخش هاى 
گردشگرى همچنان ادامه پیدا خواهد کرد. محمدحسین ایمانى خوشخو، 
افزود: ما براى رشد و توسعه گردشگرى چاره اى جز انجام استانداردسازى 
نداریم در این غیر صورت این آشفتگى در بخش هاى گردشگرى همچنان 
ادامه پیدا خواهد کرد. اگر ما بخواهیم با رویکرد بین المللى گردشگرى کشور 
را توسعه دهیم، حتماً باید این استانداردسازى را انجام دهیم. راهى جز این 

نداریم.

حواستان به هتل هاى فرسوده هم باشد! 

معاون فنى و امور بیمه اى سازمان تامین اجتماعى ضمن 
تشــریح جزئیات اجراى افزایش ســن بازنشستگى، در 
خصوص زمان اجراى آن، اعلام کرد اجراى ماده 29 برنامه 
هفتم و شرایط بازنشستگى منوط به تدوین و ابلاغ آیین نامه 
است اما عملیاتى شدن آن مطابق قانون برنامه هفتم توسعه 
از اول فروردین ماه سال 1403 قابل انجام خواهد بود.محمد 
محمدى با اشاره به موافقت شوراى نگهبان با افزایش سن 
بازنشستگى، اظهار کرد: طبق قانون، بیمه پردازانى که 28
تا 30 سال سابقه خدمت داشته باشند به سنوات اشتغال آنها 
براى بازنشستگى اضافه نمى شود، اما براى بیمه پردازانى 
که 25 تا 28 سال سابقه خدمت دارند به سنوات اشتغال آنان 
به ازاى هر ســال تا زمان بازنشستگى دو ماه اضافه، براى 
بیمه پردازان با 20 تا 25 سال سابقه خدمت به ازاى هر سال 

تا زمان بازنشستگى سه ماه، براى بیمه پردازان با 15 تا 20
سال ســابقه خدمت به ازاى هر سال تا زمان بازنشستگى 
چهارماه و براى بیمه پردازانى که مطابق قوانین تا 15 سال 
سابقه خدمت دارند، به سنوات اشتغال آنان پنج سال اضافه 

مى شود.
وى افزود: اما قانونگذار شــرطى در این قانون قید کرده 
است مبنى بر اینکه هر فرد براساس قوانین قبلى مى تواند با 
رعایت قانون بازنشست شود؛ به طورى که نحوه محاسبه 
مستمرى به نسبت «سنوات اشتغال» به «سنوات الزامى 
اشتغال» خواهد بود. به طور مثال تصور کنید یک خانم با 42

سال سن و 20 سال سابقه اشتغال در سال آینده درخواست 
بازنشستگى مى کند. از همین رو باید حدود سه ماه اضافه 
کار کند و سپس زودتر از زمان موعد، بازنشسته شود.معاون 

فنى و امور بیمه اى سازمان تامین اجتماعى ادامه داد: فرمول 
مستمرى او به این صورت خواهد بود که از نظر محاسبه اى، 
«سنوات سوابق» بر «ســنوات الزامى اشتغال» تقسیم و 
بالطبع مبلغى از حقوق فرد کسر خواهد شد اما این قانون 
امتیازاتى دارد مانند اینکه قانون گذار به مخرج کسر دست 

نزده اســت و به عبارتى اگر فردى بیشتر کار کند، صورت 
کسر در جاى خود محفوظ است و بالطبع به نسبت بیشترى 
مستمرى دریافت مى کند. از سوى دیگر این اختیار داده شده 
تا هرکس براساس قوانین قبلى و با رعایت نسبت اشتغال به 

نسبت الزام اشتغال درخواست بازنشستگى دهد.

اجراى قانون افزایش سن بازنشستگى 
 از فروردین 1403
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عوارض نوسازى سال جارى
 در اصفهان نصف شد

4 دادگاه تخصصى اصناف
 در اصفهان راه اندازى شد

برگزارى نمایشگاه 
آثار سوخت چرم 

سرپرسـت اداره کل میراث فرهنگـى، گردشـگرى و 
صنایع دستى اسـتان اصفهان از برگزارى نمایشگاه 
آثار هنرى سوخت چرم در اصفهان خبر داد. حمیدرضا 
محققیـان گفـت: هم زمان با دهـه فجر، نمایشـگاه 
هنرهاى سـنتى آثار سـوخت چرم با عنـوان میراث 
ماندگار در نگارستان امام خمینى(ره) اصفهان برگزار 
شد. وى ادامه داد: با توجه به اینکه در حال حاضر در 
کشور تنها دو نفر از اساتید پیشکسوت در هنر سوخت 
چرم وجـود دارنـد و خوشـبختانه این بزرگـواران در 
حال تربیت شاگردان متعددى هستند، تجلیل از این 

هنرمندان در دستور کار این اداره کل قرار گرفت.  

تبدیل اصفهان
 به شهرى شاد و بانشاط  

شـهردار اصفهان از تلاش براى اجـراى برنامه هاى 
بانشـاط و شـاد در نـوروز 1403 در شـهر تاریخـى 
اصفهـان خبر داد. على قاسـم زاده گفت: بـا توجه به 
تقـارن میمـون و مبارك نـوروز و ایـام مـاه مبارك 
رمضان باید تلاش کنیـم تا از تمامـى ظرفیت هاى 
اجتماعـى و فرهنگى شـهر تاریخى اصفهـان براى 
ارائه خدمات بهینه به گردشگران در این ایام استفاده 
کنیم. شهردار اصفهان ادامه داد: با توجه به اینکه در 
نوروز پیـش رو برخلاف نوروز گذشـته، مـاه مبارك 
رمضان زودتـر آغاز مى شـود، تمامـى ظرفیت هاى 
شـهردارى اصفهان بر این نکته اختصـاص مى یابد 
تا ضمن برنامه ریزى مناسب، شـهرى شاد و بانشاط 

داشته باشیم.

آغاز توزیع 3650 تن شکر 
سفید در استان

به مناسبت گرامیداشت دهه مبارك فجر، توزیع حدود 
3650 تن شکر سفید با نرخ دولتى در استان اصفهان 

آغاز شد.
 مدیرکل غلـه وخدمـات بازرگانـى اسـتان اصفهان 
گفت: این میزان شـکر سـفید با نرخ دولتـى با هدف 
تنظیم بازار شب عید و ماه مبارك رمضان و در حمایت 
ازکارگاه هاى کوچک تولیدى و اصناف اسـتان توزیع 
مى شود. محسـن ضیائى افزود: متقاضیان مى توانند 
براى خرید به اتاق اصناف یا با در دست داشتن معرفى 
نامه براى دریافت کد یکتا به سازمان جهادکشاورزى 
مراجعه کنند. وى گفـت: متقاضیـان همچنین براى 
تخصیص سهمیه تعیین شده از طریق سامانه بازارگاه 
به پنجره واحد دولت مراجعه و براى ثبت درخواسـت 

خود اقدام کنند.

تیم والیبال بانوان آبفا
 سوم شد

تیم والیبال بانوان آبفاى استان اصفهان در هفدهمین 
دوره مسابقات سراسرى وزارت نیرو که میزبانى شهر 
یزد برگزار شد به مقام سوم دست یافت. در این دوره از 
رقابت ها 11 تیم حضور داشتند که تیم آبفاى اصفهان 
به عنوان تیم نخست گروه دوم به مرحله حذفى رقابت 
ها راه یافت کـه در ادامه و پـس از برگزارى مسـابقه 
رده بندى به مقام سـومى دسـت یافت. گفتنى اسـت 
در این دوره از مسـابقات حوزه سـتادى وزارت نیرو به 
مقام نخسـت و تیم هـاى آب منطقـه اى اصفهان و 
آب و فاضلاب اسـتان اصفهـان به مقام هـاى دوم و 

سوم رسیدند.

برپایى میزخدمت مخابراتى 
به مناسبت ایام االله دهه فجر، اداره مخابرات شهرستان 
آران و بیدگل با همکارى سـتاد دهه فجر شهرستان، 
میزخدمتى را در مصلاى نماز جمعـه برپا کرد. در این 
میزخدمت که از سـاعت 19 الى 22 روز دوشـنبه 16 
بهمن 1402 برپا شـد؛ خدمات مخابراتى مانند تغییر 
طرح، تمدید اعتبار، تعویض سیم کارت، ارائه اینترنت 
پرسـرعت و … در راسـتاى خدمت رسـانى بـه مردم 

شریف شهرستان ارائه شد.

دریا قدرتى پور
پیشخوان داروخانه پر شــده از نسخه هایى که یا یکى یا 
دو قلم از داروها را ندارند. مردى که مســتأصل شده مى 
گوید همه جا رفته و دارویش را پیــدا نکرده. آن طور که 
از قیافه مرد پیداســت دارویى ضرورى است و در رابطه 
با یک بیمارى خاص اســت. داروخانه دار با طمأنینه مى 

گوید: «نداریم»
مرد، نسخه مچاله شده اش را از روى پیشخوان برمى دارد 
و مى رود. زن دیگرى دارویى در رابطه با دیابت مى خواهد 
و به داروخانه دار مى گوید: «این چهارمین داروخانه اى 

است که این دارو را ندارد، کجا باید دنبالش بگردم؟»
متصدى داروخانه او را ارجــاع مى دهد به داروخانه هاى 
دولتى هلال احمر و خورشــید که شانس بیشترى براى 
پیدا شدن دارو دارند. به غیراز زن نسبتاً مسن که انسولین 
زرد مى خواهد، خیلى هاى دیگر هم هستند که داروهاى 
ساده اى مى خواهند که داروخانه دار یا تمام کرده یا ندارد 
یا کمیاب شده اند. به قفسه هاى داروخانه که نگاه کنى این 
موضوع برایت روشن مى شود که تقریباً بیشتر از یک سوم 
قفسه ها پر شده از مکمل ها و تقویتى ها.  حالا داروخانه 
ها نه تنها داروهاى کمیــاب را ندارند، بلکه گاهى اوقات 
به علت کاهش داروهاى معمولى هم از پذیرش نســخه 

بیماران عاجزند.
روى شیشه داروخانه بعدى، پر شده از تبلیغاتى که مربوط 
به دهان و دندان یا پوست و مو یا شامپوهایى است که نه 
به درد بیماران خاص مى خورد و نه بیمارانى که به واسطه 
پیدا کردن داروهایشان باید تمام خیابان هاى شهر را گز 

کنند و در آخر دست خالى به خانه بروند.
نفر بعدى مردى است که داروى بتااینترفرون، آوانکس 
مى خواهــد و داروخانه دار با لحن جــدى و بدون اینکه 
احساساتش درگیر شود تحکم آمیز مى گوید:« نداریم، 
نیست آقا، کمیاب شده. شاید هلال احمر داشته باشد.» 
مرد مستاصل و ناامید بیرون مى رود. هواى ابرى بیرون 
انگار توى داروخانه نمود بیشترى دارد براى کسانى که با 

وجود جست و جوى زیاد باز هم ناامید شده اند.
اینجا یکى از داروخانه هاى بزرگ و معتبر اصفهان است؛ 
داروخانه دار خود مرد مســنى است. خیلى جدى و کمى 
تند مى گوید: «وقتى دولتى ها مى گویند نیســت، یعنى 
نیســت.» تمایلى به گفت و گو ندارد و با بى میلى نسخه 
دیگرى را نگاه مــى کند و مى گوید: «ما نداریم شــاید 
داروخانه هاى دیگر داشته باشند، براى همین نمى توانم 

بگویم که کمیاب شده. درد اینجاست که مردم فکر مى 
کنند ما دست اندرکار نبود دارو هستیم.» سرش را برمى 
گرداند تا نســخه بعدى را بپیچد. نســخه اى که شامل 
داروهاى کاملاً معمولى سرماخوردگى است و خوشبختانه 

داروخانه دار همه را دارد.
خیابان بزرگمهر پر اســت از داروخانــه هاى کوچک و 
بزرگ. کمى آنطرف تر داروخانه دیگرى است که نسبتاً 
شلوغ است. بیشتر کســانى که آمده اند، داروهایى براى 
سرماخوردگى یا تقویتى و ویتامین مى خواهند، اقلامى 
که به راحتى مى توانند با چند اسکناس هزارتومانى تهیه 
کنند. تا اینجا هیچ مشکلى پیش نمى آید اما بحران از آنجا 
شروع مى شود که داروها رو به تخصصى شدن مى رود و 
بیمارى ها خاص تر مى شوند. به خصوص بیمارى هایى 
که اکثر مردم را درگیر مى کند. دیابت از نوع بیمارى هایى 
است که این روزها مبتلایانش را با کمبود داروها گرفتار 

کرده است.
داروخانه دار، زن جوانى اســت که سعى مى کند یکى در 
میان جوابت را بدهد. مى گوید اگر از اســم داروخانه نام 
نبرید، مى توانم راستش را بگویم، اطمینانش که حاصل 
مى شود مى گوید: «خب بله، دارو کم است. به خصوص 
داروهایى که مربــوط به قلب یا بیماریهاى پوســتى یا 
سرطانى است. البته سعى مى کنیم مشابهش را به مردم 
بدهیم، ولى برخى داروها اصلا پیدا نمى شود.» به نظر او 
اقلام دارویى که وارد کشور مى شد، چند سالى است که 

رو به کاهش رفته است.
تعداد مراجعه کنندگان که زیاد مى شود ترجیح مى دهد 
مشتریانش را پاسخگو باشد. چند چهارراه آنطرف تر در 
محدوده میدان قدس هم داروخانه ها شــلوغ هســتند. 
به گفته یکى از داروخانه دارهــا در این محدوده، پس از 
تغییرات نرخ ارز داروى ایرانى حــدود 10 الى 15 درصد 
و داروى خارجى حدود 40 الى 100 درصد گران شــده و 
شاید همین مساله باعث شــده که داروها کمتر در قفسه 

داروخانه ها جا بگیرند.
این دکتر داروساز ادامه مى دهد: «کسرى دارو زیاد داریم. 
تا پیش از گرانى دارو، بیمار از یک دارو دو بسته مى خرید، 
اما امروز فقط یک بســته مى خرد، افزایش قیمت دارو 
با کمبود دارو پیوند ناگسســتنى دارد، گرچه در این میان 
سهیمه ما هم کم شده و شرکت هاى پخش حتى برخى 
داروهاى ایرانى را هم کمتر از گذشــته به دست ما مى 

رسانند که پاسخگوى نیاز ما نیست.»

این مســأله در داروخانه هاى دولتى کمتر به چشم مى 
خورد. آنجا بهتر مى توانى داروهاى کمیاب را به دســت 
بیاورى. نمونه آن داروخانه ســجاد در خیابان استاندارى 
اســت اما داروخانه هاى خصوصى که معمولاً مشمول 
دریافت سهمیه داروهاى خاص و گرانقیمت نمى شوند هم 
از نایاب شدن اقلامى از داروها خبر مى دهند که کمیاب 
شدن آنها ربطى به قیمت نداشته بلکه مشکل، نبود مواد 

اولیه براى تولید آنها است.
بسیارى از متصدیان داروخانه هایى از این قبیل حاضر به 
گفتگو نمى شوند، اما مسئول داروخانه اى در خیابان فیض 
در این رابطــه مى گوید :«بســیارى از داروها مواد اولیه 
خارجى دارند و به دلیل وارد نشدن، این مواد اولیه در اختیار 
شــرکت هاى تولید دارو قرار نمى گیرند و همین مساله 
باعث شــده که با کمبود برخى داروها روبرو شویم. این 
مساله همچنین باعث سوء استفاده هایى در بخش دارو 
شده است. به عنوان مثال داروهایى که تاریخ مصرف آنها 
گذشته با برچسب هاى جدید قاچاق و عرضه مى شوند.»

به گفته او اختصاص نیافتن ارز بــراى واردات داروهاى 
خاص دلیل دیگرى است که باعث کمیاب شدن برخى 
داروها مثل زلودا ویال مپترا شــده اســت که مربوط به 

بیماران سرطانى است .
به گفته این دکتر دارو ساز، دست اندرکاران واردات و تولید 
دارو که بدون حمایت هاى دولتى و با ســرمایه گذارى 
شخصى در این عرصه فعال هستند طى این سال ها دچار 

ضررهاى زیادى شده اند.
متصدى داروخانه دیگرى در خیابان نظر هم نظرى همسو 
دارد: « سهمیه دارویى برخى داروها براى ما تقریباً نصف 

شده و بسیارى از مشتریان ما دست خالى برمى گردند.»
به گفته او داروهایى که قبلاً بدون نسخه هم به بیماران 
قندى داده مى شده اکنون تنها با نسخه و به مقدار محدود 
به بیمار داده مى شود و بقیه بیماران دست خالى مى مانند.

کمبود و یا افزایش بــى رویه قیمت دارو ایــن روزها از 
داروهاى ساده اى مثل قرص سرماخوردگى بزرگسالان 
تا داروهاى پیچیده تر و حتى مکمل ها را هم در برگرفته 
و نوسانات شدیدى که در بازار ارز ایجاد شده این مسأله 
را بغرنج تر کرده است. گرچه مقامات دولتى بحران نبود 
یا کاهش دارو را تکذیب مى کنند اما در این چرخه، مردم 
خوب مى دانند که گرانى حتى یک سرم یا پماد و یا حتى 
قطره چشم باعث کمیاب شــدن آن در داروخانه ها شده 

است.

گذرى بر وضعیت این روزهاى  داروخانه هاى سطح شهر اصفهان

خانه اى که براى داروها نیست

رییس اتاق اصنــاف اصفهان از راه انــدازى چهار دادگاه 
تخصصى در این نهاد به منظور تســریع و تسهیل حل و 

فصل مسائل حقوقى صنوف و اتحادیه ها خبر داد.
محمد نمکى  زاده  افزود: با راه اندازى این دادگاه ها، میزان 
مراجعه به قوه قضاییه براى حل مسائل قضایى و حقوقى 
کاهش مى یابد. وى اضافه کرد: در این دادگاه ها مسائل 
بصورت کارشناســى و تخصصى، بررسى و حل و فصل 
مى شود و از طریق آنها بهتر مى توان براى موارد گوناگون 

تصمیم گیرى کرد.
رییس اتاق اصناف اصفهان ادامه داد: در این استان بالغ بر 
250 هزار واحد صنفى پروانه دار وجود دارد که 120 هزار 

واحد آن مربوط به شهر اصفهان است.
نمکى زاده تصریح کرد: تعدادى واحد صنفى نیز در حال 
دریافت پروانه هاى کســب خود هســتند، اما شمارى از 
آنها بــدون پروانه و به اصطلاح بصــورت «زیر پله اى» 
مشغول کارند که وجودشــان براى صنوف یک آسیب به 

شمار مى رود.
وى با بیان اینکه 75 اتحادیه در استان اصفهان وجود دارد، 
خاطرنشان کرد: از همه اتحادیه ها مى خواهیم که موارد 
مرتبط با مقوله مالیات را مطرح کنند تا بتوانیم روند پرداخت 
مالیات را تسهیل و از سویى شرایط را براى تولیدکنندگان 

و صنعتگران بهتر کنیم.

سخنگوى شــوراى اسلامى شــهر اصفهان گفت: طبق 
مصوبه شوراى شهر اصفهان به عوارض سالیانه نوسازى 
شهروندان اصفهانى بین 40 تا 50 درصد تخفیف تعلق مى 
گیرد.على صالحى اظهار کرد: در جلسه فوق العاده شوراى 
شهر، براى نخستین بار تخفیف 40 تا 50 درصدى عوارض 
نوسازى سالیانه براى سال 1402 به تصویب شوراى شهر 
اصفهان رسید.وى خاطر نشان کرد: همچنین در صورتى 
که شهروندان عوارض نوسازى شــهرى خود را تا مهلت 
پایان فروردین ســال 1403 پرداخت کنند، جریمه هاى 
سنواتى ســال هاى قبل که موفق به پرداخت آن نشده اند 
بخشیده و از پرداخت معاف خواهند شد.سخنگوى شوراى 

اســلامى شــهر اصفهان تصریح کرد: به زودى پیامک 
جدیدى براى شهروندان ارســال و لینک قبض محاسبه 
شده با تخفیف ارسال مى شود.وى ادامه داد: شهروندانى که 
پیامک ارسال شده را دریافت نکردند مى توانند با مراجعه 
به سایت اصفهان من، قسمت پرداخت عوارض نوسازى 
با انتخاب ملک خود از روى نقشــه، فیش هاى پرداخت 
عوارض را دریافت کنند.صالحى در مورد آخرین تصمیمات 
تصویب بودجه شــهردارى اصفهان گفت: از روز دوشنبه 
کمیسیون تلفیق و کمیســیون هاى تخصصى به صورت 
فشرده و تجمیعى برگزار مى شود تا در نهایت بودجه سال 

آینده شهردارى اصفهان به تصویب برسد.

  مقدمات ایجاد آرامستان بهارستان 

معرفى جاذبه هاى گردشگرى مبارکه

 اجراى برنامه هاى ویژه نوروزى در شاهین شهر 

 بهره بردارى از 155 پروژه در فریدونشهر

  جشنواره اى ازدست پخت مادران دانش آموزان

 دستگیرى زوج سارق با 26 فقره سرقت خودرو 

 نصف جهان  شهر بهارســتان داراى آرامستان مى 
شود. این موضوع را شیبانى شــهردار بهارستان در 
جمع خبرنگاران عنوات کرد و افزود: با توجه به نبود 
آرامستان ویژه ساکنان این  منطقه، با پیگیرى صورت 
گرفته، مقدمات ایجاد آن در حاشیه شهر آماده شده 
است.شبانى گفت: زمین مربوطه در مجاورت اتوبان 
اصفهان - شیراز جانمایى و استعلام هاى لازم اخذ 
شده و در مرحله نهایى تایید از سوى کمیسیون امور 

زیربنایى استان است.
وى تعداد فوتى هاى این شهر را ماهانه بین 25 تا 30 
نفر عنوان کرد و گفت: هفت هکتار زمین از مجموع 
یک قطعه 10 هکتارى براى آرامســتان شهر جدید 

بهارستان اختصاص یافته است.
شــهردار بهارســتان افزود: فضاى در نظر گرفته 
شــده براى این آرامســتان تا 40 یا 50 سال آینده 

پاسخگوست.

 نصف جهــان    جاذبه هاى گردشــگرى شهرستان 
مبارکه در نوروز 1403 معرفى مى شوند.

این تصمیم در سومین نشست ستاد اجرایى خدمات 
سفر شهرستان مبارکه که به ریاســت فرماندار و با 

حضور تمامى اعضا برگزار شد اتخاذ گردید.
رئیــس اداره میراث فرهنگــى، گردشــگرى و 
صنایع دستى شهرستان مبارکه در حاشیه این نشست 
گفت: با توجه به در پیش رو بودن ایام انتخابات، ماه 
مبارك رمضان و همچنین نوروز، در این نشست آغاز 
رسمى فعالیت هاى کمیته هاى ستاد سفر شهرستان 
به دســتور فرماندار و رئیس ســتاد سفر شهرستان 

صادر شد.
رهبرى ادامه داد: در این نشست مقرر شد تا معرفى 
جاذبه هاى تاریخى، مذهبى و طبیعى شهرستان در 
دستور کار ســتاد با محوریت اداره میراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى شهرستان قرارگرفته تا 
از این طریق بتوان درصد قابل توجهى از گردشگران 
نوروزى را به این شهرستان که در محور جنوب غرب 

استان قرار دارد جذب کرد.
رهبرى افزود: ستاد ســفر شهرستان مبارکه با شعار 
نشاط اجتماعى در ماه میهمانى خدا فعالیت هاى خود 

را براى نوروز 1403 آغاز کرد.

 نصف جهان  مسئولان شهرستان شاهین شهر و میمه 
در حال برنامه ریزى به منظــور اجراى برنامه هاى 

متنوع براى نوروز در این شهرستان هستند.
کاظمى طبا، فرماندار شهرســتان شــاهین شهر و 
میمه در جلسه مشترك ستاد اجرایى خدمات سفر و 
کارگروه میراث فرهنگى و گردشگرى این شهرستان 
گفت: با توجه به تقارن ایام مــاه مبارك رمضان و 
نوروز 1403، به منظور اســتقبال از این ماه مبارك 
و همچنین عید نوروز، برنامه هاى متنوع و ویژه اى 

را در نظر داریم.
او ادامه داد: شهرستان شاهین شهر و میمه با پیشینه 
تاریخى، مذهبى و فرهنگى غنى، موردتوجه خاص 
گردشگران و مسافران اســت، لذا باید با همدلى و 

انسجام بیشتر در سطح شهرســتان براى رفع نیاز 
مسافرین نوروزى تلاش کنیم و بهره گیرى اماکن 
رفاهى داراى شــرایط مناســب و زیرساخت هاى 
لازم براى خدمات رســانى مطلوب به گردشگران 
و مســافران نوروز را باید در دســتور کار خود قرار

 دهیم.
کاظمى طبا افزود: براى ارج نهادن به مقام شامخ نماز، 
اماکن بین راهى باید فضاى مناسبى را براى اقامه نماز 
و ارائه خدمات به نمازگزاران در نظر داشته باشند و 
آمار بالاى شهداى شهرستان نیز موهبتى است که 
باید به منظور ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در رأس 
برنامه ها قرار گرفته و در معرفى الگوهاى جهادى و 

حماسى تلاش کنیم.

 نصف جهان  همزمــان با ایام االله دهــه فجر آیین 
بهره بــردارى از 155 پروژه با اعتبــارى بالغ بر 93 
میلیارد تومان در شهرســتان فریدونشهر با حضور 
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار اصفهان در 
این شهرستان با شعار «دولت کار و فعالیت» برگزار 
شد. مصطفى خضرى در سفر به فریدونشهر ابتدا در 
کنار تنى چند از مسئولان استانى و مسئولان ادارات و 
دستگاه هاى شهرستان با حضور در گلستان شهداى 

فریدونشهر به مقام والاى شهدا اداى احترام کرد.
وى سپس در آیین افتتاح ســاختمان بیمه سلامت 
فریدونشــهر حضور یافت، روبان افتتــاح متمرکز 
پروژه هاى شهرستان را برید، در مراسم افتتاح خانه 
موزه شهر حاضر شد و از خانه قدیمى رفیعى ها بازدید 
کرد و سرانجام در جلسه اى با حضور جمعى از مدیران 
شهرستان، میزان پیشــرفت و تحقق مصوبات سفر 

استاندار به این شهرستان را بررسى کرد.

 نصف جهان   همزمان با دهه مبارك فجر، جشنواره 
انواع غذاهاى محلى ، شیرینى هاى سنتى وصنایع 

دستى در شهرستان به نمایش گذاشته شد.
دراین جشــنواره جمعى از مادران کدبانو شهرستان 
کاشان در مدرسه شهید صیادى کاشان کنار دانش 
آموزان گردهم آمدند و دســت پخت هاى خود را به 

نمایش گذاشتند.
ایجاد روحیه تعــاون و همکارى ، احیاِ ســنت ها و 
تقویت فرهنگ کار گروهــى از اهداف بر برگزارى 
این جشنواره بود. ســفره هاى رنگین از لذیذترین 
غذاهاى سنتى در این جشنواره براى دانش آموزان 

گسترانیده شد.

 نصف جهان   فرمانده انتظامى کاشــان از شناسایى 
و دستگیرى زن و شوهر ســارق خودرو با 26 فقره 

سرقت در کاشان خبر داد.
سرهنگ ایرج کاکاوند بیان کرد: در پى وقوع چند فقره 
سرقت خودروهاى پراید پارك شده در سطح معابر 
عمومى شهر کاشان، بررسى موضوع با هدف کشف 
سرقت ها و شناسایى و دستگیرى سارق یا سارقان در 

دستور کار پلیس آگاهى این فرماندهى قرار گرفت.
وى افزود: در این راســتا کارآگاهان بــا انجام یک 

سرى اقدامات تخصصى و هوشمندانه پلیسى یک 
زوج ســارق را که اقدام به این سرقت ها مى کردند 
شناسایى و ضمن هماهنگى با مرجع قضائى آنها را 

در مخفیگاهشان دستگیر کردند.
فرمانده انتظامى شهرستان کاشان ادامه داد: سارقان 
دستگیر شده در تحقیقات اولیه انجام شده تا کنون به 
26 فقره سرقت خودرو هاى پراید اعتراف که ضمن 
تشکیل پرونده براى انجام اقدامات قانونى به مرجع 

قضائى تحویل داده شدند.

فرمانده ســپاه حضرت صاحب الزمان(عج) اســتان 
اصفهان گفت: تا الان 12 قرارگاه تجهیز شــده اند و 
امروز نیز 6 قرارگاه فرعى دیگر با پیگیرى هاى بسیج 
استان تجهیز شدند که در مجموع تعداد قرارگاه هاى 

مجهز شده به 18 مورد رسید.
سردار مجتبى فدا در حاشیه مراسم تحویل تجهیزات 
عمرانى به گروه هاى جهادى اظهارداشــت: بســیج 
ســازندگى و گروه هاى هاى جهادى در کنار ســایر 
اقشار بسیج ظرفیت  نقش آفرینى مردم را در کمک به 

دستگاه هاى دولتى رقم زده است.
وى گفت: تا الان بالــغ بر 3400 گــروه جهادى در 

استان تشکیل شده اســت که به واسطه سازماندهى 
این گروه هاى جهــادى و هم افزایى و همپوشــانى 
این گروه ها در شهرســتان هاى مختلف، 32 قرارگاه 

منطقه اى تشکیل شده است.
فدا افزود: براى اینکه گروه هــاى جهادى در عرصه 
خدمت و حوادث غیر مترقبــه در اولین فرصت وارد 
صحنه شوند و نسبت به امدادرسانى و کمک به مردم 

اقدام کنند باید به تجهیزات مورد نیاز مجهز شوند.
فرمانده ســپاه حضرت صاحب الزمان(عج) اســتان 
اصفهان گفت: تا الان 12 قرارگاه تجهیز شــده اند و 
امروز نیز6 قرارگاه فرعى دیگر با پیگیرى هاى بسیج 

استان  تجهیز شدند که در مجموع تعداد قرارگاه هاى 
مجهز شده به 18 مورد رسید.

وى گفت:  این تجهیزات شامل دریل هیلتى، بالابر، 
دریل، پمپ باد، پیســتوله رنگ، فرز پروفیل بر، اتوى 
لوله و فرغون  به ارزش  100 میلیون تومان است که 
در مجموع 600 میلیون تومــان تجهیزات در اختیار 

گروه هاى جهادى قرار گرفت.
فدا افــزود: تــا پایــان ســال نیــز چنــد مرحله 
تجهیــز گروه هــاى جهــادى را خواهیم داشــت 
که تجهیــزات بیــن گروه هــاى جهــادى توزیع 

خواهد شد.

تجهیز 18 قرارگاه جهادى   اصفهان به تجهیزات عمرانى
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سامسونگ، چیپست گوشى هاى پرچمدار سرى گلکسى S۲۵ و S۲۶ خودش را 
تأیید کرد. آیا کوالکام کنار مى رود یا غول کره اى قید تراشه هاى 

اگزینوس را مى زند؟
تعهد سامسونگ به ارتقا فناورى براى همه ثابت شده است؛ 
چرا که این شــرکت همچنان به بهره گیرى از مجموعه اى از 
پردازنده هاى جدید در پرچمدارانش ادامه مى دهد. یکى از تازه ترین تلاش هاى 
سامسونگ، استفاده از چیســت اگزینوس 2400 در نسخه جهانى گوشى هاى 
گلکســى اس 24 و اس 24 پلاس و چیپست اســنپدراگون 8 نسل 3 در نسخه 
آمریکایى این دو بوده است. طى یکى دو سال اخیر شایعاتى مبنى بر کنار گذاشتن 
کامل تراشه هاى کوالکام و استفاده از چیپست هاى اگزینوس در تمام نسخه هاى 

پرچمداران سامسونگ شنیده مى شد؛ اما تاکنون هیچ نشانه اى از کنار گذاشتن 
تراشــه هاى Snapdragon for Galaxy در پرچمداران آتى سامسونگ دیده 
نشده است. برخلاف گمانه زنى ها، شراکت سامسونگ با کوالکام تمدید شده و این 
تضمینى بر ادامه یکپارچه سازى چیست هاى اسنپدراگون در گوشى هاى بالارده 
آینده سرى گلکســى S سامسونگ اســت. این اطلاعیه همزمان با انتشار آمار 
سودآورى سه ماهه چهارم سال 2023 شرکت کوالکام اعلام شد و همکارى هاى 

دو غول فناورى کره اى و آمریکایى را به رخ رقبا کشید.
کوالکام از موفقیت  در همکارى با سامسونگ مى گوید و تمدید توافق چندساله 
S۲۶ و S۲۵ آن ها نشان مى دهد که در نسخه آمریکایى گوشى هاى سرى گلکسى

سامسونگ همچنان از چیپست هاى پرچمدار کوالکام استفاده خواهد شد. البته 
سامسونگ در کنار همکارى با کوالکام، به توسعه تراشه هاى اگزینوس ساخت 

خود نیز متعهد است. 
شایعات نشان مى دهد که نســخه جهانى سرى گلکســى اس 25 از چیپست 
Exynos2500  قدرت خواهد گرفت که داراى معمارى 3 نانومترى اســت و از 
ســوپر هســته قدرتمند Arm Cortex-X۵ بهره مى برد. در کنار آن از 5 هسته 
Cortex-A۷۲۰ و 4 هســته Cortex-A۵۳۰ نیز استفاده مى شود. علاوه بر این، 

اگزینوس 2500 به پردازشگر گرافیکى قدرتمند Xclipse950 نیز مجهز است 
که مى تواند توانمندى هاى گرافیکى دستگاه را تقویت کند.

برخى از کاربران، خطوط سبز رنگ عجیبى را روى نمایشگر گلکسى اس 24
Samsung دیده اند  Galaxy S۲۴Ultra اولترا سامسونگ –

که نگران کننده به نظر مى رسد.
چندین کاربر در انجمن اجتماعى محبوب ردیت گزارشــى 
را با مضمون به مشــکل خوردن نمایشــگر گلکســى اس 
24 اولترا منتشــر کرده اند و حســابى از دست سامســونگ عصبانى هستند. 
مشــکل ظاهرا پدیدار شــدن خطوط ســبز رنگ عجیبى روى تصویر است. 
برخى از کاربران با یک خط و برخى دیگر با چندین خط ســبز و ســفید روبرو 

شده اند.
کاربران آســیب دیده انواع روش هاى پیشــنهادى براى حل این مشــکل را 
بررســى کرده اند. از راه اندازى مجدد دســتگاه گرفته تا ریست فکتورى، ولى 
هیچ یک از آن ها نمى تواند مشــکل را حل کند. گرچه تعــداد این گزارش ها 
محدود اســت، اما همین تعداد کم هم مى تواند نگرانى هایــى را در ارتباط با 
کنترل کیفیت ضعیف گوشى هاى پرچمدار و گران قیمت سامسونگ به وجود 

بیاورد.
یکى از کاربران تصاویرى را منتشر کرده که نشان مى دهد فقط شش روز بعد 
Ultra با این مشکل مواجه شده است. همانطور که در  S۲۴ از خریدن گلکسى
بالاتر هم گفتیم تعداد این گزارش ها فعلا محدود است و امکان دارد این مشکل 
خطوط سبز نمایشگر خیلى گسترده نباشد؛ اما سامسونگ باید خیلى زود ریشه 

این مشکل را شناسایى کرده و گوشــى هاى دیگرى که با خطوط سبز رنگ 
مواجه شده اند را پیدا کند.

 اگر شما هم با این مشکل مواجه شده اید، اولین کارى که باید انجام دهید، حفظ 
کردن خونسردى خودتان است؛ چرا که به احتمال خیلى زیاد این یک باگ نرم 
افزارى است و با یک بروزرســانى در آینده برطرف خواهد شد. اما وقتى بعد از 
گذشت چند روز سامسونگ واکنشى به این گزارش ها نشان نمى دهد، این کمى 

ما را نگران مى کند.
 توصیه مى کنیم با نمایندگان سامســونگ یا گارانتى مربوطه ارتباط بگیرید و 
مشکل دســتگاهتان را با آن ها مطرح کنید. به نظر مى رسد که آن ها مى توانند 

پاسخ قانع کننده ترى به این مشکل بدهند.

خطوط سبز رنگ روی نمایشگر گلکسی اس ۲۴ اولتراچیپست گلکسی S۲۵ و S۲۶ سامسونگ تأیید شد

GTA۶ مى تواند حتى زودتر از آنچه انتظار داشــتیم عرضه شــود. GTA۶ سرانجام در 

پایان سال گذشته به طور رسمى معرفى شــد و هیاهویى واقعى به پا 
کرد. هیجان براى این بازى به قدرى بالا اســت که برخى بازیکنان 
حتى از نقشه هاى ماهواره اى اســتفاده مى کنند تا به سرنخى درباره 

GTA۶ دست بیابند.

مطمئناً زمان زیادى طول نخواهد کشید تا راکستار گیمز اطلاعات بیشترى را از بازى 
در اختیار طرفداران قرار دهــد. از قبل مى دانیم که عرضه GTA۶ براى ســال 2025

برنامه ریزى شده است، اما با کنار هم گذاشــتن اطلاعات قدیمى و جدید مى توانیم به 
حدسیات قابل توجه اى در این باره برسیم.

سال پیش، شرکت مادر راکستار، یعنى تیک-تو اینتراکتیو در یک گزارش مالى تایید کرد 
– که در 31 مارس (11 فروردین 1404) به پایان  که انتظار دارد براى سال مالى 2025

8 میلیارد دلار درآمد کسب کند. مى رسد –
با وجود اینکه تیک-تو اینتراکتیو بازى هاى بزرگ زیادى را براى آینده برنامه ریزى کرده 
است، بسیارى موافق هستند که چنین عدد خیره کننده اى تنها مى تواند یک معنى داشته 

باشــد: GTA۶. با توجه به اینکه بازى مورد بحث در حال حاضر نیز رکوردهاى زیادى 
را شکســته، منصفانه خواهد بود اگر بگوییم تیک-تو اینتراکتیو منتظر دســتاوردهاى 
عظیمى از Grand Theft Auto آینده بوده و درآمد 8 میلیارد دلارى قطعاً منعکس کننده 

این انتظار است. 
در نتیحه، احتمالاً مى توانیم انتظار داشته باشیم که GTA۶ بین ژانویه تا مارس 2025
(دى 1403 الــى فروردین 1404) به بازار عرضه شــود، بدان معنى که ممکن اســت 

هم اکنون کمتر از یک سال تا عرضه موردانتظارترین بازى جهان فاصله داشته باشیم.

آیا GTA۶ برای سه  ماهه اول  برای سه  ماهه اول ۲۰۲۵۲۰۲۵ برنامه ریزی  برنامه ریزی شده است؟شده است؟

بــــــــهترین لپ تاپ های 

بازار ایران در ۲۰۲۴  
انتخاب یک محصول مناسب بستگى به موارد بسیارى داشته 
اســت زیرا دراین زمینه باید به سخت افزار، 
نمایشــگر، اطلاعات نرم افــزارى و روند 
ســاخت محصول دقت شــود. اگر در این 
زمینه اطلاعاتــى ندارید و یا بــا گزینه هاى 
مختلفى مواجه شده اید که سبب سردرگمى شما شده است، 
نگران نباشــید زیرا در ادامه تصمیم داریم شــما را با لیست 
بهترین Laptop هاى بازار ایران در ســال 2024 آشنا کنیم. 
لازم به ذکر است بدانید که این لیست مربوط به رنج قیمتى زیر 

40 میلیون تومان بوده است.

Zenbook14X OLED Q410VA
 بهترین تا 40 میلیون

اولین محصول این لیســت میزبــان یک تراشــه اینتل با 
Core بوده اســت که باید بدانید  i۵۱۳۵۰۰H مشــخصات
محدوده ســرعت پردازنــده روى 2.8 گیگاهرتز و فرکانس 
پردازنده روى 2.6 تا 4.7 گیگاهرتز تنظیم شــده اســت. این 
موضوع بــا 18 مگابایت حافظــه کش همراه بوده اســت. 
درخصوص مشــخصات هســته ها باید بدانید که 4 هســته 
Performance و 8 هسته Efficient که مجموع 12 هسته 

با 16 رشته  است.
رم موجود در این لپ تاپ 8 گیگابایت ظرفیت داشــته که از 
مدل LPDDR۵ بوده اســت. حداکثر سرعت رم روى 4800
مگاهرتز بوده که قابل ارتقاء نبوده است. حافظه داخلى 512
گیگابایت مدل SSD براى این محصول زنبوك درنظر گرفته 

NVMe PCIe4,0 بوده است.  ۲.M شــده که مدل آن از نوع
خبرى از پردازنده گرافیکى مجزا در این لپ تاپ نیست و باید 
به Iris Xe راضى باشید. صفحه نمایش 14.5 اینچى محصول 
از نوع OLED بوده که وضوح پیکسلى آن روى 1800 * 2880

تنظیم شده است. نرخ بروزرسانى 120 هرتز و حداکثر روشنایى 
550 نیت از دیگر مشخصات صفحه نمایش بوده است. از دیگر 
مشــخصات این محصول مى توان به صفحه نمایش لمسى و 

وجود حسگر اثرانگشت و وبکم 1080 اشاره داشت.

VivoBook15X1502ZA
 بهترین تا 30 میلیون

لپ تاپ بعــدى که تا رنــج قیمتى 30 میلیــون تومان بوده 
Vivobook۱۵X۱۵۰۲ZA نام داشته است. این محصول هم 

Core i۳ مانند نسخه اول میزبان تراشه اینتل بوده اما مدل آن
۱۲۱۵U بوده است که محدوده سرعت پردازنده آن روى 2.8

گیگاهرتز تنظیم شده است. فرکانس پردازنده روى 3.3 تا 4.4
گیگاهرتز تنظیم شده که شامل 10 مگابایت حافظه کش نیز 
بوده است. 6 هسته 8 رشته اى براى این پردازنده بکارگیرى 
شده که 2 هســته آن براى Performance و 4 هسته براى 

Efficient تعبیه شده است.

حافظــه داخلــى 512 گیگابایت SSD مى تواند ســرعت و 
راندمان خوبى را براى شما به همراه داشته باشد که بدنیست 
بدانید امکان ارتقاء حافظه داخلى وجود داشته است. پردازنده 
گرافیکى محصول ازنوع UHD Graphics بوده که به همراه 
پردازنده بوده است و خبرى از پردازنده گرافیکى مجزا نخواهد 

TFT LCD بود. صفحه نمایش بزرگ 15.6 اینچى که از مدل
بوده مى تواند وضوح 1920 * 1080 را برایتان به همراه داشته 
باشد. نرخ بروزرسانى 60 هرتز و مدل صفحه نمایش مات که 
میزبان وبکم نیز بوده از دیگر اطلاعــات این محصول بوده 
است. باترى 3 ســلولى با 42 وات ساعت از دیگر اطلعات این 

محصول بوده که باید بدانید فاقد سیستم عامل بوده است.

VivoBook15X1504VA
 بهترین تا 25 میلیون

ســومین محصــول نیــز از مــدل ویووبــوك بــوده که 
VivobookX۱۵۰۴VA نام دارد و مانند دو نسخه قبلى میزبان 

تراشــه Intel بوده اســت. پردازنده مرکزى محصول ازنوع 
Core i۵۱۳۳۵U بوده که این تراشه مى تواند فرکانش 1.7 تا 

4.6 گیگاهرتز را با 12 مگابایت کش برایتان به همراه داشته 
باشد. رم 8 گیگابایتى نسل DDR۴ که سرعت 3200 مگاهرتز 
را به همراه داشــته قابل ارتقاء بوده است. حافظه داخلى 512

گیگابایت از مدل SSD بوده که مدل آن PCIe NVMe بوده 
و امکان ارتقاء را داشته است.

این لپ تاپ بدون حافظه ى گرافیکــى مجزا بوده که باید به 
IrisXe راضى باشید. لازم به ذکر است بدانید که این پردازنده 

گرافیکى درصورت استفاده از رم دوکاناله فعال خواهد شد که 
در صورت عدم اســتفاده از آن به UHD اینتل تغییر ماهیت 
مى دهد. صفحه نمایــش 15.6 اینچى محصول از مدل مات 
IPS بوده است که وضوح پیکسلى آن روى 1920 * 1080

پیکسل تنظیم شده است. وجود حســگر اثرانگشت و وبکم 

درکنار پشتیبانى از چند لمسى از دیگر اطلاعات این محصول 
بوده است.

LenovoIdeaPad515itl05
 بهترین تا 20 میلیون

IdeaPad۵۱۵ITL۰۵ آخرین محصول معرفى شده در لیست 

بهترین لپ تــاپ هاى بازار ایــران در 2024 بوده که در رنج 
قیمتى 20 میلیون قرار داشته است. این محصول با برخوردارى 
از پردازنده اینتل ۱۱۶۵G۷Core i۷ توانسته نظرات بسیارى را 
به سمت خود جذب نماید که بدنیست بدانید محدوده سرعت 
آن روى 2.8 گیگاهرتز قرار گرفته و فرکانس پردازنده آن بین 
2.8 تا 4.7 گیگاهرتز تنظیم شده است. حافظه کش پردازنده 
نیز 12 مگابایت بوده است که از نسل 11 اینتل به شمار میرود. 
حافظه رم 16 گیگابایتى مدل DDR۴ بوده است که به نسبت 

دیگر موارد در سطح بهترى قرار داشته است.
حافظه داخلى محصول روى 512 گیگابایت متمرکز است که 
مدل آن از نوع SSD بوده است. پردازنده گرافیکى انویدیا مدل 
GeForce MX۴۵۰ با حافظــه اختصاصى 2 گیگابایت یک 

مزیت عالى براى این لپ تاپ محسوب شده است که حافظه 
آن DDR۶ بوده است. صفحه نمایش 15.6 اینچى محصول 
از مدل IPS بوده که وضوح 1920 * 1080 را ارائه مى دهد و 
به صورت مات بوده که حداکثر روشــنایى آن روى 300 نیت 
بوده است. از دیگر اطلاعات مربوط به این محصول مى توان به 
عدم درایو نورى و تاچ پد لمسى چند کاره اشاره داشت. باترى 

لپ تاپ نیز ظرفیت 57 وات ساعت را دراختیار داشته است.

داغ کردن آیفون ۱۵ پرو 
طبیعی است!

در حالیکه بسیارى از کاربران نسبت به داغ کردن بیش از حد 
آیفون 15 پرو شکایت دارند، اپل گفته است 

که این موضوع کاملا طبیعى است.
شابعات اخیر حاکى از آن است که اپل در 
حال بررسى استفاده از گرافن براى کاهش 

مشکل حرارتى در سرى آیفون 16 پرو است.
با این حال، همانطور که مینگ چى کو، تحلیلگر سرشناس 
فناورى گفته اســت، بدنه تیتانیومى آیفون 15 پرو نسبت به 
قاب فولادى آیفون 14 پرو رســاناى حرارت کمترى دارد و 
شاید این موضوع به مشــکل حرارتى آیفون 15 پرو کمک 

کرده است.
به نظر مى رسید وجود یک باگ نرم افزارى در iOS17 مقصر 
اصلى مشکل داغ کردن آیفون 15 پرو باشد. به همین خاطر 
اپل یک آپدیت نرم افزارى عرضه کرد تــا بتواند به رفع آن 
مشــکل کمک کرد، اما برخى از کاربــران همچنان با این 
iOS۱۷,۳ مشکل روبرو هستند. ظاهرا آخرین به روزرسانى
نیز به کاهش مشکل حرارتى آیفون 15 پرو کمک چندانى 

نکرده است.
در یک آزمایش که گوشى هاى یفون 15 پرو مکس، گلکسى 
S۲۴ اولترا، آیفون 13 پرو و راگ فون 8 پرو مورد بررســى 
قرار گرفتند، در دماى اتاق 26 درجه ســانتیگراد، آیفون 15
پرو دماى 31.5 درجه سانتیگراد، گلکسى S۲۴ اولترا دماى 
29.3 درجه، آیفون 13 پرو دمــاى 28.7 درجه و راگ فون 8
پرو دماى 26.8 درجه سانتیگرادرا ثبت کردند. با وجود اینکه 
گلکسى S۲۴ اولترا هم از قاب تیتانیومى استفاده مى کند، اما 
این گوشــى به یک محفظه بخار مجهز شده که 92 درصد 

بزرگتر از گلکسى S۲۳ اولترا است.
گفتنى است اپل در ســال 2021 قصد معرفى آیفون هایى با 
محفظه بخار داشت اما این شرکت هرگز از چنین راهکارى 
اســتفاده نکرد. با این حال، ظاهرا اپل مى خواهد در ســرى 
آیفون 16 از گرافن بــه عنوان ماده خنک کننده اســتفاده 
کند. یک مطالعه  جدید نشــان مى دهد که اســتفاده از یک 
لایه گرافن که مســتقیماً به تراشه متصل شــده مى تواند 
راه حل مؤثرترى نســبت به روش هاى سنتى مانند گرافیت

 باشد. این ماده مى تواند به دفع موثرتر گرما از تراشه کمک 
کند و اپل احتمالا به دنبال استفاده از این ماده به جاى محفظه 
بخار در سرى آیفون 16 باشد. همچنین اپل قصد دارد از یک 
پوشــش فولادى براى باترى آیفون 16 پرو جهت پراکنش 

بیشتر حرارتاستفاده کند. بیشتر حرارت استفاده کند. 
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یک کارشــناس تغذیه گفت: مصــرف زیاد نمک از 
مهمترین عوامل افزایش فشارخون و احتباس مایعات 
در بدن است. بسیارى از زنان که دچار ورم قوزك پا 
و تنگ شدن انگشتر در انگشــتان هستند با کاهش 
مصرف نمک، این ورم در بدنشــان بســیار کاهش 

مى یابد.

لادن خیابانى درباره اهمیت مصرف نمک اظهار کرد: 
نمک یکى از مواد مورد نیاز براى سوخت و ساز بدن، 
انتقال پیام هاى عصبى و کارکــرد صحیح عضلات 
است. همچنین هنگام اسهال و استفراغ و یا فعالیت 
شــدید بدنى و در هواى گرم با مصــرف کمى نمک 
مى توان املاح از دســت رفته بدن را جبران کرد. اما 
با وجود فواید نمک، این مــاده در مقدار محدود مورد 

نیاز بدن بوده و مصرف متعادل آن باید رعایت شود.
وى افزود: در صورتى که نمک به مقدار مناسب و در 
حد مجاز مصرف شــود و نیز کلیه ها هم سالم بوده و 
عملکرد خوبى داشته باشند نمک مورد نیاز بدن تامین 
مى شود. اما تداوم مصرف زیاد نمک یا مواد غذایى شور 
باعث اختلال در کارکرد کلیه ها یا یکى از سیستم هاى 
مربوط به دفع شده و نمک اضافى موجب تجمع آب در 
بدن و ایجاد ورم در تمام و یا قسمت هایى 

از بدن خواهد شد.

این کارشناس تغذیه در ادامه گفت: مصرف زیاد نمک 
و غذاهاى شــور از عوامل موثر بر افزایش فشار خون 
و بروز بیمارى هاى قلبى – عروقى به ویژه در افرادى 
که سابقه این بیمارى ها را خود و یا در سابقه خانوادگى 
دارند، مى شود. تحقیقات نشان داده که دریافت زیاد 
نمک علاوه بر افزایش فشار خون، اثرات مضر دیگرى 
بر سلامت بدن نظیر ســکته قلبى، پوکى استخوان، 

سرطان معده، آسم و ... دارد.
خیابانى ادامه داد: مصرف نمــک زیاد باعث افزایش 
احتباس مایعــات در بدن مى شــود. کاهش مصرف 
نمک در این شرایط، حدود دو لیتر از مایعات بدن ( دو 
کیلوگرم از وزن بدن) را کاهش مى دهد. در بسیارى 
از زنان که دچار ورم قوزك پا و تنگ شدن انگشتر در 
دست هستند، با کاهش مصرف نمک در غذاى خود، 

این ورم در بدنشان بسیار کاهش مى یابد.
وى با اشــاره به مضرات مصرف زیاد نمک بیان کرد: 
همانطور که تاکید شــده، مصرف زیاد نمک یکى از 
مهمترین عوامل افزایش فشــارخون است. امروزه با 

توجه به شــیوع بالاى بیمارى هاى قلبى و عروقى و 
پرفشــارى خون مصرف زیاد نمک به عنوان یکى از 
مهمترین عوامل خطر در بروز این بیمارى ها شناخته 

شده است.
این کارشناس تغذیه در مرکز بهداشت غرب کرج بیان 
کرد: دریافت زیاد نمک، مصرف غذا و تنقلات شور و 
پرنمک ســبب کاهش بازجذب کلسیم از کلیه شده و 
دفع ادرارى آن را افزایش مى دهد که خود عامل مهمى 
در کاهش تراکم استخوانى و پوکى استخوان است. با 
در نظر گرفتن این اثرگــذارى، نمک یک مانع بزرگ 

براى داشتن اسکلت محکم است.
وى با اشاره به اثرات دیگر مصرف بالاى نمک گفت: 
مطالعات نشان مى دهد مصرف مواد غذایى که میزان 
قابل توجهى از نمک را وارد بدن ما مى کنند، مى تواند 
شانس ابتلا به سرطان معده را در جامعه افزایش دهد. 
مصرف بالاى نمک مى تواند مخاط معده را تخریب 
کند و این اتفاق یکى از علل افزایش خطر ســرطان 

معده است.

 متخصص مغز و اعصاب، درباره ماهیت بیمارى پارکینسون، توضیحاتى داد.
فرزاد اشرافى گفت: پارکینسون بیمارى تخریب کننده مغز است و بعد از آلزایمر 
دومین علت شایع بیمارى مغز به حساب مى آید. وى با اشاره به افزایش سن امید 

به زندگى در جامعه خاطرنشان کرد: آمار شیوع این بیمارى رو به افزایش است.
اشرافى با تاکید بر اینکه نشانه هاى پارکینسون معمولاً بعد از 60 سالگى مشخص 
مى شود، از نشانه هاى متداول آن به لرزشى که از یک سمت بدن شروع مى شود 

اشاره کرد.
این متخصص مغز و اعصاب، بــا بیان اینکه کندى حرکات، ســفتى اندام ها و 
یا مفاصل از دیگر نشــانه هاى ابتلاء به پارکینسون اســت، گفت: برخى مواقع 
سفتى در اندام ها به شکلى اســت که با آرتریت و یا التهاب مفصل اشتباه گرفته 
مى شود، در این موارد گاهى ایجاد درد تشخیص پارکینسون را دشوار یا به تعویق 

مى اندازد.
لرزش، کندى حرکات و سفتى اندام از مهم ترین نشانه هاى ابتلاء به پارکینسون 
است که این عضو هیئت علمى دانشگاه علوم پزشکى شهید بهشتى به آن اشاره 
کرد و افزود: مشــخصاً فردى که دچار سفتى اندام اســت معمولاً با نشانه هاى 

دیگرى مثل بى خوابى، درد مفاصل و حتى یبوست مواجه مى شود.
وى با تاکید بر اینکه علت ابتلاء به بیمارى پارکینسون ناشناخته است، ادامه داد: 
عوامل محیطى و یا ژنتیکى در ابتلاء به این بیمارى بى تأثیر نیست به این شکل 
که اگر فردى دچار پارکینسون باشد امکان اینکه فردى دیگرى در همان خانواده 

به این بیمارى مبتلا شود 15 درصد است.
اشــرافى درباره علل محیطى ابتلاء به پارکینسون نیز توضیح داد: مسمومیت با 
حشره کش ها و یا ســموم دفع آفات نباتى مى تواند از نظر محیطى فرد را مبتلا 

کند و یا مسمومیت با برخى از فلزات سنگین، الکل اتیلیک، منوکسیدکربن نیز 
احتمال ابتلاء به پارکینسون را افزایش مى دهد.

وى با بیان اینکه پارکینســون لزوماً با لرزش همراه نیست ادامه داد: مبتلایان 
به پارکینســون اختلالات غیرحرکتى هم دارند، این افــراد معمولاً دچار افت 

فشارخون مى شوند.
اشرافى با بیان اینکه بیمارى پارکینســون بیمارى پیشرونده است ادامه داد: بر 
اساس شرایط بیمار دارو درمانى آغاز مى شود، ضمن اینکه افرادى که به صورت 
خودســرانه از دارو خصوصاً داروهاى روان اســتفاده مى کنند، بیش از سایرین 

مستعد ابتلاء به این بیمارى هستند.
وى با اشاره به اینکه علائم در پارکینسون در هر فرد تا فرد دیگر تغییر دارد ادامه 

داد: درمان این بیمارى نیز فردى است.

 از پارکینسون چه می دانید؟ 

بهترین صبحانه برای افزایش قدبهترین صبحانه برای افزایش قد چرا چشم هایمان پیر می شود؟چرا چشم هایمان پیر می شود؟
داشتن قد بلند یکى از تمایلات کودکان و والدینشان است. باید توجه داشت 
که علاوه بــر ژنتیک که در قد نقش بســزایى دارد تغذیه نیــز از عوامل تاثیر 

گذاردیگر بر روى روند رشد قدى است.
توصیه مى شود براى افزایش قد کودکان مواد مغذى و غذاهاى حاوى ویتامین 

که براى رشد استخوان و افزایش قد ضرورى و مهم هستند مصرف شود.
قد نتیجه رشد اســکلتى و استخوانى اســت و مصرف روزانه شیر مى تواند به 
افزایش تراکم مواد معدنى اســتخوان کمک زیادى کند، در واقع تغذیه دوران 

کودکى ممکن است 20 تا 40 درصد قد فرد را تعیین کند.
یکى از بهترین مواد مغذى براى افزایش قد در کودکان پروتئین اســت زیرا به 

ساخت بافت هاى بدن و تحریک هورمون هاى رشد کمک مى کند.
پروتئین یکى از مواد غذایى مهم براى سلامت ماهیچه ها، استخوان ها، پوست، 
بافت ها و همه اندام هاى بدن به حســاب مى آید، زیرا از دست دادن آن باعث 

مشکلات سلامتى بسیارى مانند رشد غیرعادى بدن کودك مى شود.
یکى از بهترین غذاهایى که حاوى پروتئین و مواد مغذى دیگر اســت و باعث 
افزایش قد مى شود، شیر و ماست اســت. به نظر مى رسد مصرف لبنیات مثل 
پنیرو ماست و شیر در دستیابى به پتانسیل رشــد در کودکان ونوجوانان نقش 

داشته باشد.
فیزیولوژى، مصرف شیر و فرآورده هاى لبنى را در دوره کودکى توجیه مى کند، 
زیرا آنها منابع خوبى از انرژى، درشــت مغذى ها و ریز مغذى ها (پروتئین ها، 

فسفر، منیزیم، ویتامین D و مهمتر از همه کلسیم) براى رشد و نمو هستند.
علاوه بر این، مصرف محصولات لبنى ترشــح فاکتور رشد شــبه انسولین را 

افزایش مى دهد که به رشد اسکلتى کمک مى کند.
 علاوه بر کلسیم، ویتامین D هم در روند اســتحکام استخوان ها و افزایش قد 
نقش دارد. ویتامین D عامل مهمى در افزایش تراکم و ســختى استخوان ها 
بوده و کمبود آن باعث نقص در رشــد، ضعف عضلات و کوتاهى اســتخوان 

مى شود.

چشمان ما با افزایش ســن به تغییرات فیزیولوژیکى طبیعى دچار مى شوند 
که مى توانند مشکلات چشــمى گوناگون را به همراه داشــته باشند. عدسى  
چشــم هاى ما انعطاف پذیرتر مى شــود و تمرکز کردن روى اشیا را سخت تر 
مى کند. همچنین، تعداد سلول هاى حساس به نور در شبکیه چشم به مرور زمان 

کاهش مى یابد و به کاهش قدرت بینایى منجر مى شود. این تغییرات مرتبط 
با افزایش ســن مى توانند عامل بروز مشکلات چشمى گوناگون مانند 

پیرچشمى، آب سیاه، آب مروارید و خشکى چشم باشند.
پیرچشمى، از دست دادن تدریجى توانایى دیدن اشیاء از نزدیک است 
که معمولا افراد 40 سال به بالا را تحت تأثیر قرار مى دهد. این مشکل 

به دلیل ســفت شدن عدسى چشــم و کاهش یافتن خاصیت 
ارتجاعى آن رخ مى دهد. در نتیجه پیرچشمى، تمرکز 

کردن روى اشــیاى نزدیک، خوانــدن مطالب یا 
صفحه نمایش رایانه چالش برانگیزتر مى شود.

با افزایش یافتن ســن مهم اســت کــه مراقب 
سلامتى چشم هاى خود باشــید تا بینایى خود را 
حفظ کنید. در کنار برنامه ریــزى براى معاینات 
منظم چشم مى توانید چندین راهبرد دیگر را براى 

حفظ سلامت چشمان خود اجرا کنید.
1. استفاده کردن از عینک آفتابى که محافظت 

کافى را در برابر اشعه فرابنفش ارائه مى دهد، به محافظت کردن از چشمان 
شما در برابر اشــعه هاى مضر عامل آب مروارید و ســایر بیمارى هاى چشمى 

کمک مى کند.
2. ترك کردن ســیگار بسیار مهم اســت زیرا سیگار کشــیدن مى تواند خطر 
دژنراسیون ماکولا، آب مروارید و سایر مشکلات چشمى را افزایش 

دهد.
3. حفظ کردن وزن در ســطح ســالم، پیروى از یک رژیم 
غذایى متعادل و غنى از میوه ها و سبزیجات به همراه مصرف 
مکمل هایى مانند اسیدهاى چرب امگا 3 و ویتامین هاى 
C و E مى توانــد به جلوگیرى از بــروز بیمارى هاى 

چشمى کمک کند.
4. هیدراتــه ماندن بــراى حفظ کردن ســلامتى 
چشــم و جلوگیرى از خشکى و سوزش ضرورى

 است.
5. اســتفاده کردن از لامپ هاى روشن تر 
در خانه و منظم نگه داشتن فضاى محل 
زندگى مى تواند به جلوگیرى از خطراتى 
مانند برخورد با اشیا و احتمال سقوط کمک 

کند که به ویژه براى افراد مسن خطرناك هستند.

مرغ به عنوان یکى از بهترین جایگزین ها براى 
خوردن گوشــت در نظر گرفته مى شود، چرا که 
به دلیل داشــتن درصد چربى هاى اشباع کمتر، 
علاوه بر داشــتن درصد اســیدهاى چرب امگا 
6، مصرف مــرغ به جاى گوشــت، ترجیح داده 
مى شــود، زیرا حاوى پروتئین ها، ویتامین ها و 
مواد معدنى ضرورى است، از جمله روى، مس، 

آهن، ویتامین هاى گروه B و غیره.
اما دکتر مصطفى بســطامى، استاد بیمارى هاى 
طیور و رئیس سابق دانشکده دامپزشکى دانشگاه 
قاهره، دو قسمت خطرناك مرغ را فاش کرد که 

هنگام خوردن آن ســلامت انســان بــه ویژه 
کودکان را تهدید مى کند. بســطامى گفت: دو 
قسمت مرغ که براى انســان به ویژه کودکان 

مضرتر است پوست و جگر است.
وى تصریح کرد: تحقیقات نشان داده است که 
پوست و جگر مرغ دو قسمتى از مرغ هستند که 
حاوى بیشترین غلظت آنتى بیوتیک و داروهایى 

هستند که به مرغ داده مى شود.
وى ادامه داد: گوشــت مشــکلى نــدارد، زیرا 
باقیمانده دارویــى موجود در آن ناچیز اســت، 
پوســت اصلا سالم نیســت و عضوى است که 

بیشترین باقیمانده دارویى را دارد. 
بســطامى با بیان اینکه رنگ جگر سالم 
باید قهوه اى روشن باشد، تصریح 
کرد: اگر رنگ آن احتقان یا 
تیره یــا داراى جوش 
است باید دور ریخته 

شود و مصرف نشود.

تاثیــر آب و هــوا را مى توان روى مو و پوســت 
احســاس کرد. یکى ازپدیده هایــى که در فصل 
زمستان رخ مى دهد، ریزش مو است، البته ریزش 
مو دلایل مختلف جسمانى، عصبى و روحى روانى 
دارد که نداشــتن یک رژیم غذایى مناسب هم از 
جمله این دلایل است. نکته جالب این است که 
رژیم غذایى مى تواند به طور طبیعى ریزش مو را 
معکوس کند و با افزودن برخــى مواد غذایى به 
رژیم روزانه، رشد مو را تقویت کند. در این مطلب 
به همه آنچه باید در مورد ضرورى ترین ویتامین 
براى رشد مو و غذاهایى که به طور طبیعى حاوى 

آن هستند، پرداخته شده است.
B بیوتین که به عنــوان ویتامین 7

یا گاهى اوقات ویتامین H شــناخته 
مى شــود، یک ویتامین محلول در 

آب است که متعلق به گروه B-complex است. 
این ویتامین نقش مهمى در فرآیندهاى متابولیک 
مختلف (متابولیک: سوخت وساز) در بدن از جمله 
متابولیسم چربى ها، کربوهیدرات ها و پروتئین ها 
دارد. بیوتین همچنین براى سلامت پوست، مو و 

ناخن ضرورى است.
ویتامین  B7که به نام بیوتین نیز شناخته مى شود 
یک ویتامین ضرورى اســت اعتقاد متخصصان 
پوست و مو بر این است که این ویتامین ضخامت 
تارها و فولیکول هاى مو و به عبارتى دیگر رشد مو 
را تقویت مى کند. بیوتین همچنین در تولید کراتین 
که یک پروتئین فیبرى است که ساختار مو، پوست 
و ناخن ها را مى ســازد، نقش دارد. 
کراتین براى حفظ اســتحکام مو 

حیاتى است.  

به ۲ دو قسمت مرغ هرگز لب نزنید

ریزش مو دارید؟ 

شاید درباره مصرف نمک ندانید... شاید درباره مصرف نمک ندانید... 

نیز ن

یان 
فت

د: بر 
رت
رین

دامه 

ش غ مو و
بیشترین باقیمانده دارویى
ا بســطامى با بیان
باید قهوه اى
کرد:
تی

ن هستند، پرداخته شده است.
B 7وتین که به عنــوان ویتامین 7
H گاهى اوقات ویتامین H شــناخته 

یک ویتامین محلول در ى شــود،

که یک پروتئین فیبرى است که ساختار مو، پوس
ناخن ها را مى ســازد، نقش دار و
کراتین براى حفظ اســتحکام

حیاتى است. 

س به نور در شبکیه چشم به مرور زمان 
نجر مى شود. این تغییرات مرتبط 

کلات چشمى گوناگون مانند 
ى چشم باشند.

ى دیدن اشیاء از نزدیک است
ثیر قرار مى دهد. این مشکل

هشیافتن خاصیت 
مى، تمرکز

طالب یا 
شود.

 مراقب
 خود را

معاینات 
را براى 

فظت 

2. ترك کردن ســیگار بسیار مهم اســ
دژنراسیون ماکولا، آب مروار

دهد.
3. حفظ کردن وزن د
غذایى متعادل و غنى
مکمل هایى مانند
E و E مىتوان C
چشمى کمک
4. هیدراتــه
چشــم و
 است.

5. اس
در
زند
مانن
کند که به ویژه براى افراد

مى توان املاح از دســت رفته بدن را جبران کرد. اممى یابد.
با وجود فواید نمک، این مــاده در مقدار محدود مور
نیاز بدن بوده و مصرف متعادل آن باید رعایت شود.
وى افزود: در صورتى که نمک به مقدار مناسب و د
سالم بوده مصرف شــود و نیز کلیه ها هم حد مجاز

عملکرد خوبى داشته باشند نمک مورد نیاز بدن تامین
مى شود. اما تداوممصرف زیاد نمک یا مواد غذایى شو
باعث اختلال در کارکرد کلیه ها یا یکى از سیستم هاى
مربوط به دفع شده و نمک اضافى موجب تجمع آب د
بدن و ایجاد ورم در تمام و یا قسمت هایى

از بدن خواهد شد.
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امام جمعه اصفهان حضور و مشارکت مردم را امرى مهم 
عنوان کرد و گفت: حفظ آبروى افراد ضمن تلاش براى 

مشارکت حداکثرى از ضروریات است.
آیت ا... سیدیوسف طباطبایى نژاد با بیان اهمیت مسئله 
انتخابات و حفظ آبروى افراد گفت: در انتخابات علاوه بر 
روشنگرى براى حضور مردم، باید افرادى که مى خواهند 
براى نامزدها تبلیغ نمایند مراقب باشــند علیه یکدیگر 

صحبت نکنند.
وى اضافه کرد: یکى از خصلت هاى بدى که در برخى از 
افراد وجود دارد، این است که براى آن که فرد کاندیداى 
مورد نظر خود را معرفى کنند شروع  به بدگویى از دیگران 

مى کنند و این امرى اســت که از نظر دینى بسیار مورد 
غضب الهى است.

آیت االله طباطبایى نژاد تصریح کرد: اگر فردى مراقبت 
کند تا عِرض مردم را از بین نبرد خداوند لغزش هاى آن 

را مى بخشد.
وى هم چنین به مســئله اهمیت حضور حداکثرى پاى 
صندوق ها اشــاره کرد و گفت: اگر تعداد رأى بیشــتر 
باشد باعث امنیت کشور اســت و بدون شک زمانى که 
دشــمنان بدانند مردم با حکومت هستند این به معناى 
آن است که این حکومت قوى اســت و نمى توان با آن

 مقابله کرد.

با حضور رییس سازمان ثبت احوال ساختمان ثبت احوال 
مناطق شهرستان اصفهان با تمرکز بر چهار منطقه ارائه 

خدمت بطور رسمى افتتاح شد.
مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان در حاشیه آیین افتتاح 
این مرکز گفت: ســاختمان ثبت احوال مناطق اصفهان 
یکى از بخش هاى جدید این مرکز است که با ارائه چهار 
خدمت ثبت و گواهى فوت، صدور شناســنامه نوزادان، 
استعلام سازمانى و شخصى و امور اتباع و تابعیت از امروز 

به شهروندان خدمات ارائه مى دهد.
مجتبى یکتامنش با اشاره به اینکه پیش از این هر خدمت 
بصورت جداگانه در سطح شــهر ارائه مى شد، افزود:این 

مجموعه در زمینى به وسعت یک هزار و 600 متر مربع 
و در سه طبقه در مجتمع ادارى «غدیر» واقع در خیابان 
«22 بهمن» اصفهان در مجاورت ساختمان مرکزى ثبت 
احوال استان قرار گرفته و قرار است از این به بعد خدمات 

حوزه شهرستان اصفهان را بصورت تجمیعى ارائه دهد.
مدیرکل ثبت احوال اصفهان تصریح کرد: این ساختمان 
بیش از 15 سال در حال ساخت بود و تاکنون 160 میلیارد 

ریال هزینه داشته است.
او با اشاره به کمبود نیروى انسانى در ثبت احوال اصفهان  
گفت: در حال حاضر این مجموعه 151 پســت ادارى 

بلاتصدى دارد.

حفظ آبروى افراد در 
انتخابات  از ضروریات است

بهره بردارى از ساختمان  ثبت احوال 
مناطق شهرستان اصفهان

خبر

مانى مهدوى
آنطور که از سخنان مدیرکل آموزش و پرورش 
استان اصفهان بر مى آید، موانع ادارى بازسازى 
مدرسه شــهید حلبیان مرتفع شده است و این 

مدرسه با کاربرى جدید احیا خواهد شد.
مدرسه شهید حلبیان نه فقط براى ساکنان شهر 
اصفهان که براى عموم ایرانیان مدرســه اى 
خاطره ساز اســت. این همان مدرسه اى است 
که بخشى از داستان خاطره انگیز «قصه هاى 
مجید» در آن فیلمبردارى شــده است. همان 
پسرك شیرین زبان اصفهانى که با مادربزرگش 
زندگى مى کــرد و روایت ایــن زندگى بیش از 
ســه دهه پیش به ساخته شــدن یکى از مهم 
ترین مجموعه هاى تاریخ تلویزیون این کشور 

منتهى شد. 
این سریال آنقدر مشــهور شد که حالا مدرسه 
محل فیلمبــردارى آن را همه به نام مدرســه 
قصه هاى مجید  مى شناســند. اما این مدرسه 
فقط جنبه  هنرى ندارد بلکه از بعُد تاریخى هم 
یکى از قدیمى ترین مدارس اصفهان محسوب 
مى شود. از پیشینه مدرسه شهید حلبیان گزاره 
زیادى در دسترس نیست اما در گزارشى که چند 
سال پیش منتشر شد آمده است که این مدرسه 
با عنوان «اتحاد» توسط مؤسسه اى فرانسوى 
در سال 1280 ساخته شده اســت و در اختیار 
انجمن کلیمیان بوده و در ابتدا هم دانش آموزان 
کلیمــى در آن درس مى خوانند و بعدها حضور 
دانش آموزان به یک گروه محدود نشــد و این 
مدرسه در اختیار آموزش و پرورش قرار گرفت. 

برخى دیگر نیز سال ساخت این مدرسه را 1305 
ذکر کرده اند.

  از ویرانى تا یک قول در 8 ماه پیش
مدرسه قصه هاى مجید از بعد از ساخته شدن 
این ســریال، حال و روز خوبى نداشته و رو به 
ویرانى بوده است. ســال 1392 قسمت میانى 
مدرسه به صورت کامل تخریب شد، شیروانى 
سقف هاى بخش جنوبى ویران و بارندگى ها به 
مرور باعث ریزش سقف شد، همچنین برخى از 
معتادان و بى خانمان ها دیوارهاى بخش شرقى 
این مدرســه را تخریب کــرده و راه ورودى به 
کلاس ها را براى اسکان موقت بستند. هر چند 
این مدرسه با نام «مدرسه اتحاد» در بهمن سال 
1393 به ثبت ملى رســید، اما از اوایل دهه 80 
شمسى قسمت شرقى مدرسه به دلیل نا ایمن 
بودن تخلیه شد و سرانجام از سال 1397 مدرسه 

به صورت کامل به حالت تعطیل در آمد.
رسانه هاى اصفهان در طول همه این سال ها 
بارها درباره سرنوشت غم انگیز این اثر تاریخى 
– نوستالژیک هشدار داده بودند تا بالاخره خرداد 
ماه سال جارى، محمدرضا ابراهیمى، مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان اصفهان از تشکیل 
کارگروه احیاى این مدرسه خبر داد. او با قاطعیت 
اعلام کرد که چون مدرسه شهید حلبیان یک 
مدرســه خاص بوده و یک ســاختمان صرف 
نیســت، آموزش و پرورش هر مانع قانونى را 
براى حل مشکلات این مدرسه ماندگار برطرف 

خواهد کرد.

ابراهیمى که در نشست احیاى مدرسه قصه هاى 
مجید سخن مى گفت، حتى کاربرى آن را بعد از 
احیا و بازسازى هم تعیین کرد: «براى حفظ این 
بنا باید هویت مدرسه آن حفظ شود، ما موافق 
ایجاد مدرسه هنرستان هنرهاى صنایع دستى 
هستیم چرا که رویکرد ما تجارى سازى مدارس 

است.»
اما از خرداد ماه تا امروز آیا قول مدیر کل آموزش 
و پرورش اســتان اصفهان بــراى احیاى این 

مدرسه محقق شده است؟

  روزگار پسا احیاى مدرسه تاریخى 
سه شنبه هفته گذشــته محمدرضا ابراهیمى 
مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان، از 
موقعیت حضور در جشنواره و نمایشگاه شصت 
برگ استفاده کرد تا خبرهاى جدید در رابطه با 

وضعیت مدرسه شهید حلبیان را اعلام کند.
ابراهیمى ضمن این که گفت خاطرات مدرسه 
شهید حلبیان بخشى از فرهنگ و هویت ما را 
شکل مى دهد، از رفع موانع ادارى براى بازسازى 
این مدرســه خبرداد: «تلاش بســیارى انجام 
داده ایم تا این مدرســه احیا شود چراکه قائل به 
این هستیم که مدرســه شهید حلبیان جزئى از 
هویت تاریخى، فرهنگى و هنرى ما اســت و 
بخش مهمى از تاریخ اصفهان و ایران را در آن 
مى تواند دید. موانع مالکیتى و ادارى احیاى بناى 
مدرسه حلبیان مرتفع شــده است و انتظار ما از 
افراد اثرگذار بیشتر ازآنچه تا کنون صورت گرفته، 
بود زیرا ممکن اســت با جابه جایى افراد، اصل 

مشــکل از یاد برود و تلاش ما بر این است تا 
سرعت پروژه افزایش یابد.»

شاید «افراد اثرگذار» مد نظر مدیر کل آموزش 
و پرورش که ابراهیمى نقــش آنها را در احیاى 
مدرسه قصه هاى مجید مهم مى پندارد، بجز 
مدیران استان، کسانى هم باشند که باید بودجه 
احیاى مدرسه قصه هاى مجید را تامین کنند. 
ابراهیمى در این مورد به صراحت سخنى نگفته 
اما خرداد ماه که جلسه احیاى این مدرسه برگزار 
شده بود، مهدى طغیانى، نماینده مردم اصفهان 
در مجلس شوراى اســلامى در همین نشست 
گفت که بــرآورد اولیه اعتبــار موردنیاز براى 
احیاى مدرسه شهید حلبیان 15 میلیارد تومان 
اســت که به گفته طغیانى تامین آن از طریق 
خیران و مشارکت افرادى که در همین مدرسه 
تحصیل کرده انــد امکان پذیر بــوده و چنانچه 
فراخوان عمومى براى احیاى این مدرســه در 
زمینه استفاده از تخصص ها و تأمین اعتبار اعلام 
شود، همه مردم استقبال خواهند کرد. اما بحث 
اصلى طغیانى در نشست خرداد ماه این بود که 
احیاى مدرسه قصه هاى مجید با مشکل کمبود 
اعتبار روبه رو نبوده و تنها بوروکراســى ادارى 

است که احیاى آن را به تأخیر انداخته است.
اگر اظهارات 8 ماه پیــش این نماینده مجلس 
درباره مانع بزرگ بروکراســى در مقابل احیاى 
این بناى تاریخى را صحیح بدانیم، حالا به استناد 
گفته هاى مدیرکل آموزش و پرورش مبنى بر 
حل و فصل مشــکلات ادارى پیش پاى این 
پروژه، ظاهراً نباید در روال بازسازى مدرسه قصه 

هاى مجید خلل دیگرى به وجود آید.
ابراهیمى مى گوید: «تلاش ما باید این باشد که 
ساختمان ضلع شمالى را به نحوى ایمن سازى 
کنیم کــه بهره بردارى تعلیم و تربیت توســط 
دانش آموز صورت گیــرد.» در واقع نظر مدیر 
کل آموزش و پرورش بازگرداندن این مدرسه به 
چرخه فعالیت هاى دوباره آموزشى است که البته 
ممکن است دوستداران میراث فرهنگى در این 

باره تردیدهایى را مطرح کنند. 
مدیر کل آموزش و پرورش امــا براى نگرانى 
هاى این قشر هم پاســخ دارد: «در نظر داریم 
تا پس از احیاى این مدرســه کاربرى جدیدى 
مرتبط با مدارس راه اندازى شــود؛ نمایشــگاه 
دائمى همراه با فروشــگاه آثار دست ســاخت 
دانش آموزان در حوزه هنرهاى دستى از جمله 

این برنامه ها است به خصوص هنرهاى دستى 
اصفهان که اگر موردتوجه نباشد ممکن است به 
فراموشى سپرده شود و با این کار هم از به حاشیه 
رفتن صنایع دســتى جلوگیرى کرده ایم و هم 
دانش آموزان را وارد بازار کارکرده ایم.» این هم 
یعنى همان بحث تجارى سازى مدارس است 
که ابراهیمى همیشه روى آن تاکید داشته است. 
در هر صورت هر چه که درباره کاربرى پســا 
احیاى این مدرسه مهم اصفهان تصمیم گرفته 
شــود، نهایتاً باید منتهى به آن شود که مدرسه 
قصه هاى مجید تا همیشه در حافظه تاریخى 
مردم اصفهان و ایران به عنوان مدرسه اى زنده 

و احیا شده و نه رو به ویرانى حک شود.
این خواســته عمومى جامعه اســت که ظاهراً 

مدیریت استان اصفهان نیز با آن هم نواست.

بازسازى قریب الوقوع یکى از خاطره انگیزترین اماکن آموزشى اصفهان

داستان «مدرسه قصه هاى مجید» به سر مى رسد؟ حادثه در خط 2 مترو اصفهان
مدیرکل مدیریت بحران اسـتاندارى اصفهان گفت: 
بخشـى از دیواره سـازه کارگاه عملیات اجرایى خط 
2 مترو ریزش کرد. منصور شیشه فروش اظهار کرد: 
حادثه ریزش بخشى از دیواره سازه نگهبان در کارگاه 
اجراى سـازه هاى ایسـتگاه خط 2 مترو در عمق 22 
مترى زمین واقع در شـمال خیابان ابن سـینا ساعت 
17 روز سه شنبه هفته گذشته گزارش شد. مدیرکل 
مدیریت بحـران اسـتاندارى اصفهان با بیـان اینکه 
در این حادثه کسـى آسیب ندیده اسـت، اضافه کرد: 
با همکارى پلیـس راهور محدودیت هـاى ترافیکى 
براى پیشگیرى از بروز اثرات حادثه در سطح زمین تا 

پایدارى و ایمن سازى محل اجرا شد.

میانگین پیشرفت 45 درصدى
 واحد هاى خودمالک 

واحد هاى خـود مالک طرح نهضت ملى مسـکن در 
اسـتان اصفهان 45 درصد پیشـرفت فیزیکى داشته 
اسـت. مدیـرکل راه و شهرسـازى اسـتان اصفهان 
گفت: طرح هاى خودمالک نهضت ملى مسـکن در 
استان با در دسـت اجرا بودن بیش از 10 هزار و 600 
واحد مسکونى به طور میانگین از 45 درصد پیشرفت 
فیزیکى برخوردار اسـت. علیرضا قارى قـرآن به در 
دست اجرا بودن هشت هزار واحد مسکن روستایى با 
85 درصد پیشرفت اشاره کرد و افزود: در طرح نهضت 
ملى مسکن، سهم استان براساس برنامه ابلاغى و به 
لحاظ برش جمعیتى، سـاخت 243 هزار و 967 واحد 
مسکونى است که بیش از 183 هزار و 800 واحد آن، 

شهرى و بقیه روستایى و  استیجارى است.  

ساسان اکبرزاده
این بار گپ و گفت مدیران شــهرى با اصحاب 
رسانه به بسته تشــویقى مدیریت شهرى براى 
دریافت پروانه ساختمانى سال 1402 اختصاص 

داشت.
مدیرکل درآمد شهردارى اصفهان در این گپ و 
گفت که در سالن اجتماعات معاونت شهرسازى 
و مدارس شهردارى اصفهان برگزار شد گفت: از 
زمان هاى گذشته کلانشهرها از بودجه دولتى 
براى گذران فعالیت هاى خود در شــهر استفاده 
مى کردند که این امر دردهه شصت تا حدودى 
منتفى و شهردارى ها به کســب درآمد ترغیب 
شدند تا بتوانند خودشــان کارهاى شهر را پیش 
برند که در آن زمان عوارض پروانه ساختمانى و 

تراکم مطرح شد.
محســن گلى با بیــان اینکه امــروز عوارض 
ساختمانى بیشتر مدنظر شهردارى براى کسب 
درآمد اســت افزود: از بودجه 20 هــزار میلیارد 
تومانى شــهردارى اصفهان در سال جارى 25 

درصد آن باید از طریق عوارض پروانه ساختمانى 
تأمین شود که تاکنون بخش اعظمى از این میزان 

از طریق پروانه ساختمانى محقق شده است.
وى ادامه داد: براســاس مراجعــات افرادى که 
ساختمان مى سازند اعتقاد بر این است که امروز 
در ساخت ساختمان، رکود حاکم شده و اگر فعالان 
سرمایه در گردش نداشته باشند ساختمان سازى 

کاملاً متوقف خواهد شد.
مدیرکل درآمد شهردارى اصفهان گفت: بخش 
مالــى ادارى شــهردارى اصفهــان لایحه اى 
تشــویقى براى پرداخت عوارض ساختمانى را 
تنظیم و به شوراى اسلامى اصفهان تقدیم کرد 
و اعضاى شوراى اسلامى شهر با قید دو فوریت 
این لایحه را تصویب و ابلاغ کرده اند و ما امروز 
در حال اجراى این مصوبه در شهر اصفهان با در 

نظرگرفتن برخى مشوقات هستیم.
مدیرکل درآمد شهردارى اصفهان با بیان اینکه 
صدور پروانه بــا نقدینگى کمتــر و به صورت 
غیرنقدى را از ویژگى هاى این بســته تشویقى 

عنوان کرد افزود: یکى از شاخص هاى این بسته 
امکان تسویه به صورت ملکى است. 

گلى سپس به تشریح مشوقات پروانه ساختمانى 
پرداخت و گفت: دراین بسته تشویقى اگر مالکین 
50 درصد را نقد و بقیه را تا پایان خرداد ماه 1403 
تسویه کنند از 20 درصد تخفیف بهره مند خواهند 
شد. این درحالى اســت که اگر مالکین بخواهند 
اقساطى هزینه پروانه ساختمانى را بپردازند بسته 
تخفیف نداشته و پروانه اقساطى مى شود یعنى 
30 درصد را پرداخت کرده و 70 درصد بقیه را طى 
شش ماه مى پردازند یا 40 درصد را نقد و بقیه در 
هشت قسط پرداخت خواهد شد و یا 50 درصد نقد 
پرداخت مى شــود و بقیه را مى توانند در 12 ماه 
بپردازند و این روند تخفیفات و تشویق فقط براى 
کسانى خواهد بود که تا 20 اسفند ماه سال جارى 
عوارض ســاختمانى خود را بپردازند چرا که این 

زمان به هیچ عنوان تمدید نخواهد شد.
گلى این را هم گفت که سال آینده بطور متوسط 
33 درصد افزایش تراکم قیمت ها را در شــهر 

اصفهان خواهیم داشــت بنابراین افــراد از این 
موقعیت بدست آمده تشویقى بهره گیرند.

وى با اشاره به قانون درآمد پایدار براى شهردارى 
گفت: سالهاســت که منابع و درآمــد پایدار در 
شهردارى ها مطرح بوده است. البته درآمد پایدار 
درآمدى  است که استمرار داشته باشد و با حفظ 
زیست گاه محیط زیست، آثار مخرب بر محیط 
زیست و شهر نداشته باشــد که این درآمد پایدار 

شمرده مى شود.
مدیرکل درآمد شــهردارى اصفهان، عوارض 
کسب و پیشه، مالیات برارزش افزوده، عوارض 
نوسازى و .... را از درآمدهاى پایدار خواند و گفت : 
در مورد عوارض ساختمانى نظرات متفاوت است 
که برخى آن را پایدار مــى دانند در حالى که اگر 
این موضوع  بســوى تراکم فروشى برود براى 

شهردارى درآمد پایدار نیست.
وى البته به این نکته هم اشاره کرد که جرائم ماده 
100 هم در زمره درآمدهاى شهردارى است ولى 

بازدارنده بوده و پایدار نیست.
گلى گفت: ما در بخش درآمد، دیگر قبض کاغذ 
نداشــته و نداریم و  همه متقاضیان براى اطلاع 
از فعالیت این بخش باید به ســامانه «اصفهان 
من» مراجعه و جزئیات را بررسى و قبض خود را 
همچون عوارض خودرو که در شهردارى اصفهان 
کاغذى نیست پرداخت کنند و در این راستا رسانه 
ها باید مطالبه گر باشــند تا حذف کاغذ در کلیه 

زمینه ها پررنگ تر شود.
وى با بیان اینکه هزینه پروانه ساختمان کمتر از 
3/5 درصد قیمت تمام شده آن را بخود اختصاص 
مى دهدگفت: قانون به ما اجازه داده تا 45 درصد 
هزینه پروانه ساختمان را با توجه به میزان تورم 
افزایش دهیم ولى شوراى اسلامى شهر اصفهان 
میزان 33 درصد افزایش را مد نظر قرار داده  است.
مدیرکل درآمد شهردارى اصفهان مى گوید: البته 
خانواده هاى تحت پوشــش بهزیستى ، کمیته 
امداد امــام خمینى (ره ) تا حــد الگوى مصرف 
که 100 متر کمتر است از پرداخت هزینه پروانه 

ساختمانى معاف مى باشــند.گلى افزود: هزینه 
هاى دریافتــى براى صدور پروانه ســاختمانى 
صرف هزینه هاى شهرى چون مترو و ... خواهد 
شد.وى در پاسخ به سؤالى در زمینه میزان درآمد 
شــهردارى اصفهان از عوارض آلایندگى هم 
گفت: امروز سهم آلایندگى شهردارى اصفهان 
از میزان آلایندگى پالایشگاه اصفهان کم شده 
و پرداخت نمى شــود و من از این موضوع دلگیر 
هستم. چه چیزى تفاوت کرده است؟ ما که هرچه 
تماس گرفته ایم پاســخى داده نشده است. اگر 
سهم شهردارى اصفهان گرفته شود ما پاسخگو 

خواهیم بود کجا هزینه مى کنیم.
مدیرکل درآمد شهردارى اصفهان گفت: مجموعه 
مدیریت شهر اصفهان به گردشگرى درچند سال 
اخیر توجه خاصى داشته و تحقیقاتى را براى برنامه 
هاى آینده در نظر گرفته است. این درحالى است 
که امروز براى ساخت هتل، عوارض ساختمانى 
به صفر رسیده و براى بوم گردى نیز نزدیک به 
صفر اســت و ما از فعالیت در این حوزه استقبال 

مى کنیم.
گلى اصفهان را الگوى درآمد پایدار شهرى در بین 
کلانشهرهاى کشور دانست و گفت: البته انتظار 
آن است که اصفهان در زمینه درآمد پایدار بیش  

از پیش تقویت شده و مسئولان ما را یارى دهند.
وى ادامه داد: امروز مــا بیش از پنج هزار میلیارد 
تومان از دولت طلبکار هســتیم و اقداماتى هم 
براى دریافت آن کرده ایم و به نظر مى رسد دولت 
به کلانشهرها دید کمترى داشــته است با این 
اوصاف در سال گذشته 600 میلیارد تومان اوراق 
مشارکت داشتیم که 300 میلیارد تومان را از این 
میزان را دولت تعهد کرد که در مدت چهار سال 

اصل و سود آن را پرداخت کند.
گلى به رســانه ها نیز توصیه کرد خواسته هاى 
مدیریت شــهرى را پیگیرى و از دیگر دستگاه 
ها، مطالبــه کنند و اظهــار امیــدوارى نمود 
شهردارى اصفهان ، خادم خوبى براى شهروندان

 باشد.

فرصت مغتنم مدیریت شهرى به منظور صدور پروانه ساخت و ساز 

بسته تشویقى براى اصفهانى ها تا 20 اسفند
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ورزش معلولین ایران در شــرایطى اخیرا در اتفاقى تاریخى، عنوان دومى 
بازى هاى پاراآسیایى هانگژو را به دست آورد که حالا خبر هاى خوبى از آن 
به گوش نمى رسد. ماجرا مربوط به مثبت شدن تست دوپینگ ورزشکاران و 
مدال آوران حاضر در این کاروان است. تست هایى که هر روز بیشتر مى شود 

و مدال هایى که قرار است پس گرفته شود.
ستاد ملى مبارزه با دوپینگ (نادو) در حالى  پیش از این از دوپینگى بودن دو 
جودوکار کم بینا و نابینا، همچنین دو بانوى پارادوومیدانى کار کشورمان در 
تیم اعزامى به هانگژو خبر داده بود که در تازه ترین مورد، مثبت شدن تست 
دوپینگ دو عضو تیم ملى قایقرانى (سارا عبدالملکى) و دوومیدانى (شهلا 
حدیدى) بانوان را هم اعلام کرده است. در این میان، اما مثبت شدن آزمایش 
دوپینگ سارا عبدالملکى، عضو تیم ملى پاراکانو بیشتر از همه خبرساز شده 
است. چرا که او جز مدال آوران بازى هاى پاراآسیایى 2022 بود و توانست در 

این رقابت ها به مدال برنز برسد.
سارا عبدالملکى در خصوص اتفاق تلخى که برایش به وجود آمده اظهار کرد: 
من همیشه آدم محتاطى بودم و هر بار مریض مى شدم، خودم را با دارو هاى 
گیاهى درمان مى کردم. البته مشکلاتى داشتم و باید داروى شیمیایى هم 
مصرف مى کردم که زیر نظر پزشک بود. نتیجه این آزمایش اصلا ربطى به 
دارو هایى که خوردم ندارد، این طور که مى گویند به مکمل هایى که مصرف 

مى کردم ربط داشته است.
این قایقران معلول با بیان این که ورزشــکار پاك و سالمى بوده، افزود: اگر 
من در ایران دوپینگم مثبت شده پس چرا در بازى هاى آسیایى هانگژو این 

اتفاق نیفتاد؟ بعد از مسابقه بلافاصله از من تست گرفتند و نتیجه اش آمد که 
مدالم را دادند. آن وقت یک روز بعد از مسابقه ام در چین به من اعلام کردند 
که نتیجه آزمایشى که در ایران از من گرفتند مثبت شده است. خب اگر این 
اتفاق افتاده چرا زودتر به من اعلام نکردند تا من در مسابقه شرکت نکنم؟ 
چرا این طور با آبروى من بازى کردنــد. چرا یک روز بعد از مدال گرفتنم در 
بازى هاى آســیایى این موضوع را اعلام کردند. هفت سال زحمت کشیدم 
تا چنین روزى را ببینم، اما یک شبه همه رویاهایم از بین رفت. همان موقع 
گفتند که شما پنج نفر هستید که تست هایتان مثبت شده است، اما از آن موقع 
تا الان اسم هیچ کسى را اعلام نکردند فقط گفتند که من و شهلا حدیدى 

دوپینگى شدیم. دلیل این کار ها چیست؟
سارا عبدالملکى بعد از نایب قهرمانى در بازى هاى پاراآسیایى از سوى شوراى 
شهر کرج دعوت شد تا از او تقدیر کنند. مسئولان این نهاد، اما با یک کترى 
و قورى از عبدالملکى تجلیل کردند. اقدامى که در آن مقطع با واکنش منفى 
زیادى مواجه شد. عضو تیم ملى پاراکانو با اشــاره به این موضوع توضیح 
داد:حق من نبود که این طور با آبرویم بازى کنند. اگر مرا نمى خواهند خب 
بگویند در خانه بنشین. تمام دیسک هاى گردنم به خاطر ورزش آسیب دیده. 
پاهایم را از دست داده ام. اگر سر داستان کترى و قورى است بگویم غلط کردم 
خوب است؟ آقایان از این که من به نحوه تقدیرشان اعتراض کردم و فیلم 
هدیه شان را رسانه اى کردم خیلى ناراحت شدند. براى همین است که الان 
این طور با من برخورد شده و مرا دوپینگى کردند. بیایند بگویند که چرا اسامى 

بقیه نفرات دوپینگى را اعلام نمى کنند؟

چو گیو سئونگ، مهاجم تیم ملى کره جنوبى، از عملکردش در جام ملت هاى آسیا بسیار 
ناراحت و ناراضى است.

تیم ملى کره جنوبى در اولین دیدار از مرحله نیمــه نهایى رقابت هاى جام ملت هاى 
آسیا برابر تیم ملى اردن شکست خورد و به این ترتیب از صعود به بازى فینال بازماند. 

این اتفاقى تلخ و باورنکردنى براى فوتبال کره جنوبى بود، چرا که آنها و البته بسیارى 
از فوتبال دوستان تصور مى کردند که این تیم به راحتى از سد کره عبور خواهد کرد و به 

بازى فینال خواهد رسید اما این اتفاق رخ نداد و شرایط به شکلى متفاوت پیش رفت. 
چو گیو سئونگ که در این بازى روى نیمکت قرار داشت، در نیمه دوم به عنوان بازیکن 
تعویضى به میدان رفت و امیدوار بود که بتواند شــرایط را براى تیمش تغییر دهد اما 
موفق به انجام این کار نشد و نتوانست درخششــى که برابر عربستان داشت را تکرار 

کند و ناجى تیمش شود. 
او پس از پایان بازى به خبرنگاران گفت: «من تنها اشتباهاتى که انجام دادم را به خاطر 
دارم. احساس مى کنم چیزهاى بسیارى را از دست دادم. ما باید بسیار بهتر از این عمل 
کنیم و پیشرفت بیشترى داشته باشیم. پس از پایان بازى بود که سرمربى صحبت هاى 
خوبى با ما کرد اما مــن هیچ یک را به خاطر ندارم چون خودم را مقصر مى دانســتم. 
صحبت من درباره تیم نیست، بلکه شخصى است. این رقابتى بود که من احساسات 

بسیارى را در آن تجربه کردم. از این بازى خیلى ناامید شدم و حسرت بزرگى برایم ماند.  
بازیکنان بسیار تلاش کردند، خصوصا کسانى که در دو بازى 120 دقیقه حضور داشتند. 
از همه هواداران عذرخواهى مى کنم. آنها بازى را تا آخر تماشا کردند و من را هم تشویق 

کردند اما من نتوانستم جواب محبت آنها را بدهم.»

اعتراض ورزشکار متهم به دوپینگ از اعلام اسم او

تاوان کتری و قوری!

ســرمربى تیم ملى فوتســال کشــورمان در رابطه با حضورش در برنامه تلویزیونى همزمان با دیــدار ایران مقابل 
ســوریه تصریح کرد: چیزى که باعث شــد آن شــب بغضم بگیرد و گریه کنم این بود که من خودم ســکاندار تیم 
ملى هســتم حس مربیگرى داشتم؛ شاید ســوریه در حد و اندازه تیم ما نبود، ولى فشــارى که قلعه نویى و کادرش 
تحمل مى کردنــد را حس کردم و آن اســترس روى من هم حاکم شــد. وحید شمســایى در خصــوص بحث و 
اختلاف نظر خــداداد عزیزى و جــواد خیابانى مجرى و کارشــناس برنامــه تلویزیونى عنوان کــرد: حداقل من 
که یک شــب آنجا بودم دیدم که این اتفاق در لحظه افتــاد و از قبل برنامه ریزى نشــده بود. جذابیــت برنامه به 

همین چیز ها است.

باشگاه پرسپولیس براى جذب هافبک خلاق مسى ها اقدام کرده اما کادرفنى این تیم مخالف است. قرار بود 
محمد خدابنده لو در نقل و انتقالات زمستانى راهى پرسپولیس شود و حتى توافقاتى بین دو باشگاه پرسپولیس 
و مس رفسنجان  صورت گرفته بود اما با آمدن محرم نویدکیا، ورق برگشت. نویدکیا علاقه اى ندارد هافبک 
با استعداد خود را به پرسپولیس بدهد و براى این انتقال شرط گذاشته است و آن هم معاوضه او با مسعود 
ریگى است. محرم اعلام کرده تنها در صورتى راضى به این جدایى  مى شود که ریگى به جمع شاگردان او 
اضافه شود، البته مدیران باشگاه پرسپولیس با این درخواست مخالفت کرده و قصد ندارند مسعود ریگى را 
به رفسنجانى ها بدهند و احتمال حضور محمد خدابنده لو در پرسپولیس بسیار کاهش یافته و تنها در صورت 

کوتاه آمدن نویدکیا این انتقال انجام مى شود.

شمسایی: حس مربیگری اشکم را در آورد نویدکیا بر سر خدابنده لو کوتاه نمی آید!

خبرنگاران عربستانى نسبت به خرید جدید باشگاه سپاهان در آستانه دیدار با الهلال 
عربستان واکنش نشان دادند.

باشگاه فولاد مبارکه سپاهان به درخواســت «ژوزه مورایس»، سرمربى تیم فوتبال 
سپاهان على اصغر اعرابى را با قراردادى به مدت 2/5 فصل جذب کرد. این تیم در جام 
باشگاه هاى آسیا روز 26 بهمن در مرحله یک هشــتم نهایى جام باشگاه هاى آسیا به 

مصاف الهلال عربستان خواهد رفت.
انتقال اعرابى به این تیم در آستانه دیدار با الهلال از چشم خبرنگاران عربستانى دور نماند 
و یک خبرنگار مطرح این کشور در این خصوص نوشت: باشگاه سپاهان ایران براى 
تقویت تیمش قبل از رویارویى با الهلال در لیگ قهرمانان آسیا با على اعرابى که در 

پست هافبک بازى مى کند قرارداد امضا کرد.

بازتاب خرید جدید سپاهان در میان خبرنگاران عربستانی

ورزشورزش

ســرمربى تیم ملىفوتســالکشــورما
ســوریه تصریح کرد: چیزى که باعث شـ
ملى هســتم حس مربیگرى داشتم؛ شاید
تحمل مى کردنــد را حس کردم و آن اسـ
اختلاف نظر خــداداد عزیزى و جــواد خ
که یک شــب آنجا بودم دیدم که این اتف

همین چیز ها است.

ت. قرار بود 
رسپولیس 
رد هافبک 
 با مسعود 
شاگردان او 
دریگى را 
در صورت

شمسایی: حس ید!

یورگن کلینزمن براى چهارمین بار در مرحله نیمه نهایى یک تورنمنت فوتبالى شکست خورد.
تیم هاى ملى فوتبال کره  جنوبى و اردن سه شــنبه شب پیش در ورزشــگاه احمد بن على در مرحله 
نیمه نهایى جام ملت هاى آسیا برابر هم به میدان رفتند که اردن در پایان دو بر صفر تیم کلینزمن 
را شکست داد تا طلسم 66 ساله قهرمان نشدن کره اى ها در قاره کهن دست کم براى چهار 
سال دیگر تمدید شود. اما نکته جالب آن که یورگن کلینزمن قبل از این در مرحله نیمه نهایى 

سه تورنمنت متفاوت نیز ناکام بوده است.
این سرمربى آلمانى در نیمه نهایى جام  جهانى 2006، زمانى که هدایت تیم  ملى کشورش 

را بر عهده داشت، با دو گل مغلوب آتزورى شد تا ژرمن ها در رسیدن به فینال ناکام باشند.
دومین ناکامى مرد 59 ســاله در نیمه نهایى ها به گلدکاپ 2015 با تیم  ملى فوتبال آمریکا 
برمى گردد؛ جایى که تیم تحــت هدایت کلینزمن دو بر یک مغلوب جامائیکا شــد. این 
سرمربى همچنین در نیمه نهایى کوپا آمریکا 2016 بازى را چهار بر صفر به آرژانتین واگذار 
کرد.ســرمربى آلمانى تنها یک بار روى نیمکت تیم  ملى آمریکا در نیمه نهایى گلدکاپ 
2013 هندوراس را شکســت داده و این تنها موفقیتش در نیمه نهایى تورنمنت ها بوده 
اســت.حال با توجه به باخت دو بر صفر کره  جنوبى مقابل اردن و راه نیافتن تیم یورگن 
کلینزمن به فینال جام ملت هاى آســیا 2023 او براى چهارمین بار در این مرحله از یک 

تورنمنت ناکام ماند. 

کلینزمن، 
مرد بازنده نیمه نهایی ها

بقیه نفرات دمندر ایران دوپینگم مثبت شده پس چرا در بازى هاى آسیایى هانگژو این 

یورگن کلینزمن براى چهارمین با
تیمیم هاى ملى فوتبال کره  جنو
نیمه نهایى جام ملت ها
ررا شکست داد تا طلس
سسالدیگر تمدید ش
سسه تورنمنت متفاو

ااین سرمربى آلمانى
رررا بر عهده داشت،
دددومین ناکامى مر
ببببببربرمى گردد؛ جایى
سسسسسسسررمربى همچنی
کککککککررد.ســرمربى

20133333 هندوراس
ت سسااسسسســت.حال با
ککککککلکلینزمن به فینا
تتتتتتوورنمنت ناکام

مرد باز

ستاره کره: همه چیز تقصیر من است!

مدیر تیم فوتبال ذوب آهن از جذب حداقل یک بازیکن دیگر در نقل و انتقالات زمستانى 
خبر داد.

تیم فوتبال ذوب آهن در نقل و انتقالات زمستانى فوتبال ایران با جدایى 4 بازیکن خود 
به نام هاى حبیب فرعباسى، سجاد آشورى، سعید باقرپسند و فرشاد محمدى مهر مواجه 
شد و در سمت مقابل احمد شریعت زاده، سعید کریمى، محسن آذرباد و محسن فروزان 

را به خدمت گرفت.

همچنین با مصدومیت شــدید نادر محمدى، مدافع گاندو ها که با پارگى رباط صلیبى 
مواجه شده است، ذوبى ها این بازیکن را نیز در نیم فصل دوم در اختیار نخواهند داشت.

عباس دارابى، مدیر تیم فوتبال ذوب آهن در خصوص آخرین وضعیت نقل و انتقالات 
ذوب آهن اظهار داشت: نقل و انتقالات ذوب آهن به پایان نرسیده است، روز سه شنبه 17
بهمن جلسات متعددى در رابطه با وضعیت تیم برگزار شد. وى افزود: ما به دنبال جذب 

حداقل یک بازیکن دیگر هستم اما خروجى  دیگرى نخواهیم داشت.

ذوب آهن خروجی دیگری ندارد 



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى

ــان  ــز آن ــیطان نی ــد و ش ــرار دادن ــود ق ــلاك کار خ ــیطان را م ش
ــس، در ســینه هایشــان، تخــم گذاشــت  را شــریک خــود ســاخت. پ
و جوجــه بــرآورد و بــر روى دامنشــان جنبیــدن گرفــت و بــه 
ــخن ــان س ــى نگریســت و از زبانش ــان م ــاد. از راه چشمانش راه افت

 مــى گفــت، بــه راه خطایشــان افکنــد و هــر نکوهیدگــى و زشــتى را 
در دیــده شــان بیاراســت و در اعمالشــان شــریک شــد، و ســخن باطــل 

خــود بــر زبــان ایشــان نهــاد. 
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«جشنواره جارى 22» بانک قرض الحسنه مهر ایران تا پایان سال تمدید شد.  بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در راستاى تشویق مشتریان حقیقى فعلى داراى حساب جارى با دسته چک و همچنین افزایش 
انگیزه براى مشتریان حقیقى جدید کسبه و صنوف که قصد افتتاح حساب جارى و اخذ دسته چک این 
بانک را دارند، اقدام به معرفى جشنواره اى تحت عنوان «جشــنواره جارى 22" از تاریخ 1402/9/22

لغایت 1402/11/22 نموده که حالا تا پایان سال تمدید شده است.
طرح مذکور شــامل افزایش ضرایب امتیاز تخصیص وام قرض الحسنه حساب هاى جارى انفرادى/ 
مشترك اشخاص حقیقى داراى دسته چک (کد سپرده هاى 10 و 12) به اندازه 35٪ بیشتر از ضرایب 

اعتبارى کنونى بانک با رعایت سایر شرایط و ضوابط مندرج در این صفحه مى باشد.
بازه اجراى جشنواره 1402/9/22 لغایت 1402/11/22 (به مناسبت شانزدهیمن سالگرد تاسیس بانک 

و چهل و ششمین بهار انقلاب اسلامى) بوده است که تا پایان سال تمدید شده است.
به حساب هایى که قبل از شروع جشنواره (تا تاریخ 1402/9/21) افتتاح شده اند تا زمان قبل از شروع 
جشنواره، امتیاز تشویقى تعلق نمى گیرد و محاســبات آن ها تا تاریخ شروع جشنواره براساس ضرایب 
موجود در جداول سیاست هاى اعتبارى فعلى بانک مى باشد و به شرطى از تاریخ شروع جشنواره به بعد 
(به اندازه» حداکثر زمان طول جشنواره (2 ماه)+ حداکثر دوره معدل گیرى دلخواه (12 ماه)») مشمول 
امتیاز تشویقى جشنواره مى گردند که شرایط مندرج در این مستند را شامل باشند. (تمامى حساب هاى 
جارى جدید حقیقى داراى دسته چک مفتوحه در تاریخ جشنواره و حساب هاى جارى قدیمى حقیقى 

داراى دسته  چک بشرط رعایت شرایط مندرج در این صفحه، مشمول جشنواره مى گردند)
به حساب هایى که بعد از پایان جشنواره افتتاح شده اند امتیاز تشویقى تعلق نمى گیرد و محاسبات آن ها 
از تاریخ پایان جشنواره به بعد، براساس ضرایب موجود در جداول سیاست هاى اعتبارى فعلى بانک مى 

باشد.دوره امکان معدل گیرى براى مشترى از یک ماه لغایت 12 ماه مى باشد.
هدف از اجراى جشنواره، جذب منابع جدید و افتتاح حساب جدید به ویژه کسبه و صنوف در بانک مى 

باشد. کنترل هدف اجراى جشنواره مى بایست بصورت دستى توسط کاربر شعبه صورت پذیرد.
اجراى جشنواره از طریق مراجعه حضورى مشترى به شعبه، امکان پذیر است.

با توجه به هدف «بهره مندى مشتریان از دسته چک هاى بانک و فعال شدن حساب هاى جارى“ در 
جشنواره، وضعیت حساب هاى مشترى (انواع حساب هاى مشــترى که قابلیت ایجاد امتیاز وام دارد) 
قبل و بعد از جشنواره بصورت سیستمى مورد بررسى و کنترل، قرار خوهد گرفت و درصورت اطمینان 
(در حد امکان بررسى سیستمى) از تقویت حساب هاى جارى(اختلاف میانگین حساب جارى قبل و بعد 
جشنواره در بازه دلخواه و موردنظر مشترى براى اخذ وام؛ مى بایست، حداقل 100 میلیون ریال باشد) 
و همچنین به شرط عدم تضعیف سایرحساب هاى مشترى(ممانعت از جابجایى حساب ها)؛ مشترى 
مشمول امتیاز تشویقى جشــنواره مى گردد، درغیراین صورت محاسبات براساس ضرایب موجود در 

جداول سیاست هاى اعتبارى فعلى بانک، صورت مى پذیرد.
استفاده از حساب هاى جارى مشتریان هدف طرح و متصل ( پشتیبان) دستگاه هاىpos نیز مى تواند 

مشمول امتیاز تشویقى جشنواره به شرط رعایت سایر شرایط مندرج در این صفحه گردد.
تنها حساب مشمول امتیازى که مشترى مجاز به بستن آن درطول جشنواره مى باشد، سپرده 25 (سپرده 
قرض الحسنه جارى بدون دسته چک-اشخاص حقیقى) مى باشــد. درصورت بستن هرنوع حساب 
مشمول امتیازى دیگر توسط مشترى درطول جشنواره (با فرض بر انتقال موجودى آن حساب به حساب 
جارى)، مشترى از جشنواره خارج شده و مشمول امتیاز تشــویقى نمى گردد. (امتیاز وام وى براساس 

ضرایب سیاست  هاى اعتبارى فعلى بانک لحاظ مى گردد)

«جشنواره جارى 22» تا پایان سال تمدید شد

  خرید تعداد 385 عدد تانکر 1000 لیترى پلى اتیلن جهت شهرستانهاى عشایرى
  خرید مقدار 06 کیلومتر لوله آب شرب در سایزهاى 32، 40 و50 جهت شهرستانهاى فریدونشهر 

وسمیرم
  مرمت ونگهدارى  وباز گشایى ایلراه هاى عشایرى شهرستان سمیرم سالانه  با دو دستگاه گریدر

  باز گشایى ایلراه هاى عشایرى شهرستان سمیرم  با دو دستگاه بولدوزر به میزان 450 کیلومتر 
  مرمت ونگهدارى  وباز گشایى ایلراه هاى عشایرى شهرستان شــهرضا ودهاقان سالانه  با یک 

دستگاه گریدر به میزان 350 کیلومتر 
  مرمت ونگهدارى ایلراه هاى عشایرى چادگان به میزان 120 کیلومتر

  خرید ورق ژئو ممبران جهت مرمت وبازسازى استخرهاى ذخیره آب کشاورزى به میزان 6250 متر 
مربع از محل اعتبارات مدیریت بحران 

  احداث ابنیه فنى تنگ تیر سمیرم 
  احداث  پل مازه وهرگان فاز 1و2

  باز گشایى ایلراه هاى عشایرى شهرستان فریدونشــهر با یک دستگاه بولدوزر  وگریدربه میزان 
450 کیلومتر 

  زیر سازى جاده رهیز به کهنگان سمیرم به میزان 2,5 کیلومتر 
  احداث جاده هاى عشایرى خواجه کشته وچشمه نگهدار   سمیرم وعقد قرارداد با شرکت دهیارى 

شهرستان سمیرم 
  خرید لاستیک جهت ناوگان خودروهاى سنگین آبرسانى وسبک 

  تهیه اسناد مناقصه وعقد قرارداد با پیمانکار آبرسانى جهت 3700 خانوار عشایر در شهرستانهاى، 
سمیرم، شهرضا و فریدونشهر وچادگان ودهاقان جرقویه 

  عملیات اجراى جاده وخاریزى  پل دشت کبود چادگان 
  عملیات حفارى یک حلقه چاه آب شرب قائدى ها سمیرم 

  پى گیرى جهت تکمیل عملیات اجرایى تعداد 53 استخر ذخیره آب کشاورزى در منطقه عشایرى 
پرمه ها وده رزرگران چادگان 

  زیر سازى  واجراى اساس جاده عشایرى قاسملو به میزان 2 کیلومتر 
  اجراى آسفالت جاده عشایرى قاسملو  به میزان 2 کیلومتر 

  کمک به نصب دکل هاى مخابراتى در مناطق عشایرى سرتنگ ، لاى سرخ وگرم آباد سمیرم 
  احداث ابنیه فنى جاده گرم اباد سمیرم 

  احداث وزیر سازى جاده عشایرى قبرکیخا سمیرم به طول 2 کیلومتر 
  شروع عملیات اجرایى خط انتقال آب شرب عشایر چشمه دره پادنا سمیرم 

  شروع عملیات اجرایى احداث جاده عشایرى دره میلگان به مصیر  به طول 2 کیلومتر 
  احداث واصلاح گردنه ویهه و بزآب شهرستان فریدونشهر 

  راه اندازى شبکه اب شرب مجتمع دامپروى جرقویه 
  احداث پل رودخانه گوکان فریدونشهر واجراى خشکه چینى اطراف دستکها 

  اجراى پروژه هاى تامین آب شرب ( احداث منابع وآبشخوار دام)با مشارکت عشایر فریدونشهر 
  زیر سازى جاده گنجگان به پهلوشکن به طول 4200 متر 

  کمک به آسفالت جاده هاى عشایرى دره آلوچه ، هرمانک و... چادگان 
  اصلاح واحداث جاده عشایرى زرچشمه شهرستان شهرضا 

  احداث ابنیه فنى جاده آستانه به دشتک دهاقان 
  تیغ زنى ومرمت ایراه عشایرى جرقویه به میزان 350 کیلومتر 

  خرید 60 کیلومتر  لوله خط انتقال آب کشاورزى وشرب درمناطق عشایرى استان 
  احداث ابنیه فنى جاده هاى عشایرى چادگان 

  مرمت ولایروبى قنادت درمناطق عشایرى استان به طول 200 متر 
  احداث ابنیه فنى قائدى وبره روز 

   عملیات اجرایى منبع ذخیره آب شــرب مجتمع دامپرورى جرقویه به حجم 300 متر مکعب  
باپیشرفت فیزیکى 80 درصد

   اتمام عملیات اجرایى فاز 2 حفر چاه پشته شهرستان سمیرم به عمق 70 متر
   احداث جاده عشایرى بزمه شهرستان فریدونشهر به میزان 5 کیلومتر در 2 فاز

   مرمت ونگهدارى  وباز گشایى ایلراههاى عشایرى شهرستان جرقویه  با یک دستگاه گریدر 
به میزان 400 کیلومتر

   خرید واجراى انشعاب برق نگهبانى مجتمع دامدارى جرقویه  
   بررسى صورت وضعیت قطعى قراردادساماندهى مخزن سد خاکى گاوخفت

   تحویل موقت پروژه تانین آب شرب عشایر میدانک فریدونشهر
   بررسى صورت وضعیت پروژه هاى عمرانى جاده بزمه فاز 1 ، دشتک ، گاوخفت ومیدانک،منبع 

آب مجتمع دامپرورى
   تحویل قطعى پروژه احداث سد خاکى  گاوخفت فریدونشهر

   تکمیل عملیات اجرایى تامین آب شرب عشایر دره میلگان وتنگ فریدونشهر
   تکمیل عملیات اجرایى شبکه توزیع برق مجتمع دامپرورى جرقویه

   خرید لوازم تجهیز چاه آب عشایر کوگانک چادگان لوازم درون چاهى وشبکه برق وخرید لوله 

نمره 90 به میزان 3122 متر
   تکمیل عملیات اجرایى پل بره روز سمیرم 

   خرید تعداد 149 عد تانکر 1000 لیترى پلى اتیلن
   خریــد7000 متر لوله در ســایز هــاى 32-40–50 و63 براى شهرســتانهاى چادگان 

وفریدونشهر
   خرید20000 متر لوله در سایز هاى 32-40–50 و63 -0براى شهرستانهاى سمیرم

   مرمت ونگهدارى  وباز گشایى ایلراههاى عشایرى شهرستان شهرضا  با یک دستگاه بولدوزر 
به میزان 200 کیلومتر

   مرمت ونگهدارى  ایلراههاى عشایرى شهرســتان شهرضا  با یک دستگاه بولدوزر به میزان 
200 کیلومتر

    باز گشایى ایلراههاى عشایرى شهرستان سمیرم  با یک دســتگاه بولدوزر به میزان 400
کیلومتر

   شروع عملیات اجراى پل دشت کبود چادگان
   زیرسازى جاده عشایرى بزمه شهرستان فریدونشهر به میزان 3 کیلومتر

   شروع عملیات حفارى یک حلقه چاه آب شرب دزج دهاقان

عملکرد پروژه های عمرانی  سال ۱۴۰۲-۱۴۰۱ اداره عمران وامور زیر بنایی 

اداره کل امور عشایر استان اصفهان

عملکرد سه ماهه سوم پروژه های عمرانی  سال ۱۴۰۰اداره عمران وامور زیر بنایی

 اداره کل امور عشایر استان اصفهان

تشویق مشتریان فعلى و همچنین افزایش انگیزه براى مشتریان جدید بانک قرض الحسنه مهر ایران

سازمان امور عشایر ایرانسازمان امور عشایر ایران




